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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Komló Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. szeptember 28-i üléséről. 
Jelen vannak: mellékelt jelenléti ív szerint. 
  
Polics József: Csókolom! Jó napot kívánok! Tisztelettel köszöntök mindenkit, ha minden igaz, az 
év utolsó rendes testületi ülésén. A jelenléti ívből megállapítom, hogy 1 fő hiányzó van, Pálfi László 
igazoltan hiányzik. 11 fő jelen van, a testület határozatképes. Az ülést 15 óra 04 perckor megnyitom. 
A jegyzőkönyv rögzítése gyorsírásban és hangfelvétellel történik, 
Mielőtt rátérnénk a dolgaink tárgyalására úgy gondolom, hogy egy pillanatra meg kell állnunk, 
legalábbis én azt javaslom, hisz Komló városában jelentős szerepet tölt be a Súgólyuk Egyesület 
minden tagja, Fehér Attila pedig fiatalon eltávozott közülük. Úgy gondolom, hogy annyival 
tartozunk neki, hogy egy perces néma felállással tisztelegjünk. Nyugodjon békében. Köszönöm 
szépen! 
Akkor belemegyünk a sok-sok részletbe. Új, 22.) napirendi pontként javaslom felvenni a napirendre 
és tárgyalni a „Döntés az 1. sz. és a 2. sz. felnőtt háziorvosi körzetre vonatkozó feladat-ellátási 
szerződések módosításáról” című előterjesztést. Szintén új, 23.) számú napirendi pontként javaslom 
felvenni a napirendre és tárgyalni az „Iskolai védőnői működési engedély módosítása a 
rendelkezésre állási idő változása miatt” című előterjesztést.  
Tájékoztatom a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy az eredeti 23.) „2024 évi első félévi kitüntetési  
javaslatok” című előterjesztést a helyi önkormányzatokról szóló törvény alapján zárt ülésen 
tárgyalandó. 
Természetesen a napirendi pontok számozása az elhangzott módosításoknak megfelelően módosul.  
A napirendi pontokkal kapcsolatban van-e más javaslat? Nincs. Akkor az új napirendi pontok 
felvételéről szavazzunk kézfeltartással, egyszerű többséggel.  
 
A Képviselő-testület kézfeltartással, egyhangúlag megszavazta az új napirendi pontok felvételét. 
 
Polics József: Köszönöm szépen. Így, egyben szavazzunk a napirendekről, aki egyetért 
kézfeltartással jelezze.  
 
A Képviselő-testület kézfeltartással, egyhangúlag elfogadta. 
 

1. sz. napirend 
 
A Helyi Választási Bizottság tagjainak megválasztása  
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: Jövőre önkormányzati és európai parlamenti képviselő választás lesz. Tisztelettel 
köszöntöm meghívott vendégeinket Dr. Györpál Miklóst, Benczéné Müller Erzsébetet, Wágnerné 
Kovács Sarolta Gyöngyit, Lóránt Ákost és Varga Tibornét. Tisztelettel köszöntöm a Helyi 
Választási Bizottság tagjainak javasolt személyeket a képviselő-testület nevében. Tisztelettel 
megköszönöm a Helyi Választási Bizottság korábbi tagjainak a magas színvonalon végzett pártatlan 
munkáját. Sajnos dr. Németh Gábor ügyvéd úr egészségügyi okokból nem tud jelen lenni a mai 
ülésen, neki így távolból üzenem és köszönöm meg azt a munkát, amit a az előző Bizottsággal 
végzett. Egyúttal a jelenlévő korábbi bizottsági tagoknak Varga Tibornénak és Lóránt Ákosnak is 
külön köszönöm a munkáját, és köszönöm azt, hogy a most felálló új bizottságban elvállalták a 
póttag szerepét, és elfogadták. Kiegészítésként kívánom tájékoztatni Önöket, hogy Dr. Györpál 
Miklós közjegyző úr társadalmi megbízatásban, díjazás nélkül vállalja a Választási Bizottságban 
történő jelölését.   
Az előterjesztést a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja.  
A Képviselő-testület szervezeti és működési szabályzatáról szóló önkormányzati rendelet 
értelmében titkos szavazással dönt az előterjesztésről. Ügyrendi javaslatom lenne, hogy egyben 
szavazzunk a jelöltekről. Aki ezzel egyetért, kézfeltartással jelezze!  
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A Képviselő-testület kézfeltartással, egyhangúlag elfogadta az ügyrendi javaslatot.  
 
Polics József: Szavazás előtt van-e frakcióvélemény, kérdés, hozzászólás igény? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület titkos 
szavazással, minőségi többséggel 11 igen szavazattal elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

149/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Helyi választási bizottság tagjainak választása 
 

A Képviselő-testület – a jegyző előterjesztése, valamint a Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési Bizottság 
véleménye alapján – megtárgyalta a „Helyi választási bizottság tagjainak választása” tárgyú előterjesztést, 
és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület a helyi választási bizottság tagjait, póttagjait az alábbiak szerint választja meg: 

 
Tagok: Dr. Györpál Miklós    7300 Komló, Tóparti út 5. 

   Benczéné Müller Erzsébet   7300 Komló, Ágnes utca 5. 
Wágnerné Kovács Sarolta Gyöngyi  7300 Komló, Bajcsy-Zsilinszky  

 utca 21. földszint 3. ajtószám 
 

 Póttagok: Lóránt Ákos    7300 Komló, Alkotmány utca 17. 
   Varga Tiborné   7300 Komló, Függetlenség utca 26. 
 

Határid ő:  2023. november 29. 
Felelős: dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 

 
2. A Képviselő-testület a Helyi Választási Bizottság korábbi tagjainak a magas szakmai színvonalon 

végzett, pártatlan munkáját tisztelettel megköszöni. 

Polics József: Most arra kérek mindenkit, hogy ágy álljunk föl és akkor az eskü letételére kerül sor.  
 
Ezután a bizottság tagjainak megválasztott személyek letették esküjüket.  
 
Polics József: Köszönjük, akkor a megválasztott tagok megtartják alakuló ülésüket és megválasztják 
maguk közül a az elnököt, mi pedig a normál napirendi pontokkal megyünk tovább.  
  

2. sz. napirend 
 

Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: Pótlólag került kiküldésre az alpolgármester úr és az én beszámolóm. Van-e az 
előterjesztéssel kapcsolatban kérdés? Jégl Zoltánt illeti a szó. 
 
Jégl Zoltán: Köszönöm a szót Polgármester Úr, tisztelt képviselőtársaim. Polgármester úr 
beszámolóját olvasva szeretném kérdezni, hogy írja, hogy egyeztetett Watt Eta-val, aki egy Kft., 
mégpedig a közvilágítás gazdaságosabb működtetéséről. Monoron is járt, ahol tanulmányozta az 
okos város, jó gyakorlatok városprogramot, hogy ez miről szól? Nemzeti Vízművek vezetőivel 
egyeztetett az átadás utáni kérdésekről. 
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Alpolgármester urat kérdezném az Új Esély Központ ünnepi átadóján vett részt, hogy mi ez az átadás, 
milyen új létesítmény jött létre vagy szervezet lépett itt Komló életébe? Köszönöm. 
 
Polics József: Köszönöm szépen. dr. Pál Gabriellát illeti a szó. 
 
dr. Pál Gabriella: Köszönöm a szót Polgármester Úr. Tisztelt Polgármester Úr, tisztelt 
képviselőtársaim! Az önkormányzatokkal kapcsolatos támogatásokra irányul mindkét kérdésem. Az 
egyik az Uszoda állami támogatásával kapcsolatos egyeztetésről, másrészt pedig a Nyúl Zoltán 
helyettes államtitkár úrral való egyeztetést követően a többlet támogatási igényekről szeretnék 
részletesebben kérdezni. Köszönöm. 
 
Polics József: Köszönöm. Gerencsér Ágnest illeti a szó. 
 
Gerencsér Ágnes: Köszönöm szépen. A polgármesteri beszámolóban az van, hogy Szijjártó Péter 
miniszter úrral egyeztetett körtvélyesi befektetési lehetőségekről, és erről szeretnék egy kicsit bővebb 
tájékoztatást kérni. Köszönöm. 
 
Polics József: Köszönöm szépen. dr. Barbarics Ildikót illeti a szó. 
 
dr. Barbarics Ildikó:  Köszönöm a szót tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! A Nyúl 
Zoltán helyettes államtitkárral történő egyeztetésről érdeklődnék, hiszen a mai testületi ülésen is lesz 
olyan napirendi pont, amit érinteni fog az új építési beruházások rendjéről szóló törvény, és nem 
tudom most mondjam-e vagy később majd, a mentőszolgálatos tájékoztatóval kapcsolatban, de ott 
majd inkább hozzászólásom lesz, és köszönöm is, hogy jött ez a tájékoztatás.  
 
Polics József: Köszönöm. Bareithné Benke Nikolettet illeti a szó. 
 
Bareithné Benke Nikolett: Köszönöm a szót polgármester úr. A beszámolójában olvastuk, hogy dr. 
Dukai Miklós önkormányzati államtitkár urat fogadta, akivel az Önkormányzatunkat érintő 
kérdésekről egyeztettek. Erről szeretnénk egy pár szóban hallani. Köszönöm. 
 
Polics József: Először ezekre megpróbálok válaszolni. Tehát Watt-Eta Kft. végzi a komlói 
közvilágítási a hálózatnak a karbantartását, és már egy jó ideje jól ismerik a rendszert. Egy éve, tavaly 
ilyenkor, amikor a jöttek a nagy áremelkedések akkor kényszerültünk arra, hogy a közvilágítási 
hálózatot korlátozzuk.  és valójában én mindig azokat a megoldásokat keresem, amelyek olcsóbb 
működést tesznek lehetővé és ezt a berendezési oldalról. Tehát az egy dolog ma már el tudjuk 
mondani azt, hogy a közvilágításnak a tavalyi, ha jól emlékszem 167 Ft-os nettó ára most 59 egész 
valamennyi forintot kaptunk ajánlatban, de mindig van olyan, ami még jobb. Főleg a technika 
oldaláról rengeteg előrelépést történt, és biztos emlékszik mindenki arra is, hogy különböző 
variációkat vizsgáltunk tavaly is, hogy pl.: 11-től 4-ig kikapcsolás, teljes kikapcsolás , részleges 
kikapcsolás, tehát millió variáció volt. Most a Kormány által az idei évre biztosított keret, a rezsi 
támogatási keret az felhasználható bizonyos „korszerű karbantartás” vagy „emeltszintű 
karbantartás”-nak nevezetem, nem is tudom, mert ezekből mindig szokott gondunk lenni a 
költségvetésben. Valójában arra kértem az első körben őket, ez még valamikor szeptember vége, 
október elején volt, hogy tegye tegyenek javaslatot, ismerve a 2700 lámpahelyet, annak a 
korszerűsítésére, amivel további működési költségeket tudunk megtakarítani, és amelyekkel 
megtudjuk alapozni a teljes visszakapcsolást úgy, hogy vagy csak minimális költségnövekménnyel 
illetve, ha ismertté válnak teljesen az elkövetkezendő évi rezsi támogatási összegek, akkor azoknak 
az ilyen irányú beforgatásával egy hosszabb távú, biztosabb működést és olcsóbb működést tudunk 
megteremteni. Annak ellenére, hogy 2012-ben és 2015-ben az összes lámpa helyre végrehajtottunk 
egy akkori kor színvonalának megfelelő korszerűsítést, azért találok én is mérnökként az anyagokban 
olyan lámpahelyeket, főleg itt ezeken a csomóponti helyeken, amelyek mondjuk 178 vagy 148 wattos 
teljesítménnyel működnek. Ma már van a piacon olyan 60,30, 90 wattos, ami ugyanazon fényáramot 
tudja biztosítani, és ezek a lámpahelyek ma már így vezényelhetők. Tehát nem kell kifizetni 10.000 
forintot oszloponként vagy lámpahelyenként egy kikapcsolásra, ugyanannyit egy bekapcsolásra, és 
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ezért is jutottam el odáig végül és ez nem olyan régen meg is történt, hogy a költségvetési rendeletünk 
lehetőséget biztosít arra, hogy ezekben a kérdésekben magam döntsek. Megrendeltünk közel 120 
olyan lámpahelynek a cseréjét, amely 40 és afölötti meg megtakarítást fog eredményezni. Alapvetően  
az elindulás az innen a Pécsi út-Városház tér- Kossuth Lajos utca és a Bajcsy Zsilinszky utcát érinti, 
illetve a Hunyadi utcában a buszos útvonalban azért vontunk be 6-7 lámpa helyet, összesen 13-14 
lámpa helyet, mert ott egy olyan kimenő típusú lámpa van most a rendszerben, amelynek az alkatrész 
utánpótlása nincs megoldva, tehát egy idő után ez gondot fog gondot jelentene. Ezek a tervezési 
munkálatok megkezdődtek, és ha jók az emlékeim akkor 8 hét utána a kivitelezési munka, reményeim 
szerint ezen a szakaszon már januárban, január vége felé ezek a lámpák fognak világítani egységesen. 
A kikerült lámpákat pedig - én azt kértem a Gondnokságnál, mert azt látom, hogy több településen 
még ezek a lámpák még megvannak próbáljuk őket értékesíteni. Ezek a lámpák már úgy lesznek most 
programozva, hogy 23 órától reggel 5 óráig a teljesítményük 50%-a fog működni, és ugyanannyi 
fényáramot fognak adni, mint a mostaniak. Tehát elindult a közvilágítás korszerűsítés így a 
Watt-Eta-n keresztül ebbe az irányba, és én ezt szeretném tovább folytatni. 
Monor városában tett látogatásunknak az a célja valójában, itt a az FVS-ben is többször olvashatták 
ezt a az okos város megfogalmazást,  mit is jelent ez az okos város? Ha azt mondom, hogy az éves 
működtetés 100 milliós nagyságrendű, akkor úgy gondolom, hogy mindannyian lej le híddalunk, 
mert ez nem kevés, és az én megközelítésemben ez a közvilágítás, de benne van az intézményi 
működéseknek a teljes rezsi monitoringozása, azon kívül azt, hogy tudjam, hogy pl.: a Városház téri 
gyalogátkelőhelyen milyen időközönként hány autó, hány gyalogos ment át meg, egy csomó olyan 
dolgot is tartalmazott ez az egész ügylet és, hogy a nyilvános WC-k kérdését is megfogjam, és egy 
nyilvános WC 40.000.000 forintos beruházási költséggel valósult meg, és ez környezetbarát,  szép 
kis zöld, már önmagát takarítja, már az is programozással működik, tehát, én megmondom őszintén a 
sok-sok költség és az utána való működtetés kérdése miatt ez nem a mi kávéházunk, de megnéztük, 
hogy mit is jelent egy ilyen városnak a működtetése.  A Nemzeti Vízművekkel egy csomó gondunk 
volt az augusztus 8-i aláírást követően, hiszen 9-étől a víziközmű vagyon állami tulajdonba ment át, 
és az ő felelősségük a működtetés. A képviselők emlékeznek rá, hogy külön megállapodást kötöttünk, 
ami Komlónak mindig is a specialitása, hogy a testület döntött egy csomó beruházásról, amelyet nem 
szerettünk volna, hogyha nem valósulnak meg és nincsenek kifizetve, pl.: Gárdonyi Géza utca,48-as 
tér és a Dózsa György utcai vezeték szakasz cseréje, ami most így hirtelen eszembe jut vagy 
augusztus 8-áig az eszközhasználati díjnak a rendezése. Most az erre vonatkozó számlát mi 
kibocsátottuk, ha számla van, akkor ÁFA is van, ha ÁFA van, akkor befizetés is van.  A 
megállapodásunk szerint egy megfordulnak a pénzek úgy, ahogy máskor is megfordultak, de az ÁFA 
tartalom itt marad, mert különben az nekünk deficit . Ez most azt mondom, hogy egy hete, most 
rendeződött tehát elindult ez a játszma, az első a 20-ai befizetés után, mert nálunk jelentkezett a 
probléma.  Vagy mi voltunk a megrendelők a szerződés szerint a beruházásoknál, nekünk már 
semmi közünk a rendszerhez,ezeket át kell cedálni. Egy ász-adu maradt a kezünkbe, és ez nagyon jól 
működött, nem adtuk át a részvényeket. Nem adtuk át a részvényeket, és nagyon kellett nekik a 
részvény. Tehát amikor Nemzeti Vízművek lejön Komlóra tárgyalni, ott már van náluk egy kényszer 
én úgy gondolom: Hála Isten a tegnapi napon a részvényeket is elindítottuk, a részvények dolgát is, 
mi hozzájutottunk a pénzhez, és most már tudom mondani, a papír oldalról is rendben vagyunk, a 
rendszer működik. Úgy működik, még ugyanazok az emberek vannak ott, akik még az 
önkormányzati tulajdonban lévő cégnél voltak, tehát ugyanúgy megkapom a mindenféle 
tájékoztatást ,és én ezt kértem és, hogy tudjunk róla, ami engem érdekel az, hogyan fog történni,meg 
az majd meg az elkövetkezendő időszakban a mi érdekünkhöz kapcsolódó rendszer rekonstrukció, 
ami kapcsolódott mindig, a mi beruházásainkhoz. Tehát ez volt a Nemzeti Vízművek dolga. 
Hála Isten az uszoda dolgában el tudom mondani azt, hogy Komlón nyitva van az uszoda. 
Pécsváradon, egyéb helyeken nincs nyitva az uszoda. Nem lenne nyitva az uszoda biztosan, hogyha 
nem kaptunk volna úgy összességében 30.000.000 forintos támogatást, és az utolsó negyedévi, most 
ilyen 10,5 millió forintos értesítés is megjött, tehát így önkormányzati plusz hozzájárulásuk nélkül az 
uszoda működése garantált. Voltak zűrjeink itt a különböző úszásoktató csapatokkal, itt az őszi 
induláskor, de nem azóta volt sok egyeztetés, alpolgármester úr is rész vett ezeken, remélem 
nyugvópontra került, mert azóta én jelzést nem kaptam. 
Igen, Nyúl helyettes államtitkár úrhoz sok minden dolog hozzátartozik. A múltkori egyik 
beszámolómban még a, mert ő magasépítési a hivatalos besorolása, tehát egyszer amiről egyeztettünk 
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az a szakállassá váló kézilabda munkacsarnoknak az építése, ahol az eredeti közbeszerzésben 
szereplő műszaki tartalomhoz képest egy változás történt, ami egy picit elhúzta az időt, a Március 
15-e utca felől kell egy támfalat építeni, ennek valamikor a nyár végén ősz elején jött meg a az építési 
engedély határozata, és az azzal kapcsolatos többletköltségek egyeztetése elhúzódott, mint ahogy 
mindegyik, mint ahogy a miénk is, és most arról tájékoztatott államtitkár úr, hogy már a fedezet 
rendelkezésre áll, minden biztosított ahhoz, hogy 150%-kal folytassa kivitelező a munkálatokat és 
valamikor jövő év első félévében tervezik, hogy a beruházás el fog készülni. Ezenkívül természetesen 
egyeztetünk, nagyon sokat egyeztettünk a két nagyberuházáshoz kapcsolódó többletforrás 
igényünkről, a Dino-ról és a Kaptár-ról, illetve bent volt egy, a CLLD pályázathoz kapcsolódó közel 
50.000.000 Ft-os hitel kérelmünknek a jóváhagyása, ott azt tudom most már mondani, hogy a 
hitelkérelem az nem tudom, hogy megjelent-e már a közlönyben, de a hitelkérelem a Kormány által 
jóváhagyásra került, akkor várni kell, hamarosan meg fog jelenni a közlönyben. Ami biztos, és 
utoljára szombaton egyeztettünk, akkor jelezte nekem államtitkár úr, hogy a többlettámogatási 
igényünk a héten a ez a közbenső egyeztetés elé kerül, és folyamatban van, hát én azt kérdeztem, 
hogy Mikulás napi ajándék lesz vagy Jézuskáig kell várni, hát nem merte megígérni a Mikulást. , de 
remélem most már hamarosan döntés lesz benne, én bízom és hiszek abban, hogy már meglesz 
hamarosan a pozitív döntés. 
Igen, Szijjártó miniszter úrral, a HIPA szervezet vezetőjével is egyeztettem. A miniszter úrral 
kezdtem, hogy hasson a HIPA-ra, mert a Kata sokszor küldözgeti neki a kiajánló anyagainkat az 
iparterületekről, a befektetésre szánt területeket, de most azért van egy plusszunk, a 
büntetés-végrehajtási területet visszakaptuk már, hivatalosan ez is már majdnem olyan mint a Volán, 
és azért az egy 5 hektáros terület, és jelenleg van még mellette 2x1 hektár, tehát összesen 7 hektár. Én 
a Miniszter úrtól azt kértem, hogy itt a HIPA-n keresztül vagy bánom én hogy hívják, kin keresztül, 
történjen már egy nagyobb segítség annak érdekében, hogy itt valamilyen befektetés történjen, ami 
foglalkoztatást fog generálni. Egyelőre a beszélgetéseken túl vagyunk, de azóta konkrét kérdés, 
konkrét javaslat nem érkezett. 
A leghosszabb beszélgetésem az új állami beruházások rendjéről szóló törvénnyel kapcsolatban volt 
helyettes államtitkár úrral. Nem egy egyszerű törvény, nekem mint normál a halandónak, mert 
egyszer ide néz vissza, egyszer oda néz vissza, egyszer erre hivatkozik, egyszer arra hivatkozik. 
Megpróbáltuk a számunkra előnyösebb döntési dolgokat megfogni, és valójában a Jogi, ügyrendi és 
közbeszerzési bizottságon is elhangzott, tehát megint Komló volt az első, aki a törvény 
hatálybalépése, - mert október 31-én jelent meg a Magyar Közlönybe a törvény és nyolcnapos 
kihirdetési határidő volt, mi 10-én e-mailben és ha jól emlékszem Kata 12-én leveles 
visszaigazolásban már miniszter úrhoz fordultunk -, abban a kérdésben, hogy az FWS-ben 
jóváhagyott és helyettes államtitkár és általam aláírt megállapodás szerint itt lévő (papíron itt lévő) 
közel 5,2 milliárd forint felhasználása önkormányzati beruházásban vagy állami beruházásban 
valósulhat meg. Erre a válaszra várunk, de helyettes államtitkár úrral ennél mélyebben mentünk bele 
a kérdésbe, mert ha valaki elolvasta törvényt, akkor az láthatja, hogy itt egy csomó program, egy 
csomó előkészítő dolog, egy csomó szervezet kerül felállításra, és ha abba a keret tervbe nem 
kerülnek bele azok a komlói beruházások, amelyeket mi fontosnak találunk, mondjuk, ami bent van a 
vasútmentes belváros, többmilliárdért, biztos, legyen állami beruházás csak valósuljon meg, de ahhoz 
be kell kerülnie abba a kerttervbe, amit a fölálló bizottság fog jóváhagyni. Tehát én úgy gondolom, 
hogy ebben a nagyon friss kérdésben, de a jövőt meghatározó kérdésben nagyon fontos volt ez az egy 
egyeztetés, és megpróbálunk ebbe az irányba haladni Komló további hasonló lendületű fejlődése 
érdekében, mint ami az elmúlt évtizedben volt jellemző. 
A Dukai államtitkár úrral millió-millió önkormányzatot érintő kérdésben egyeztettünk, mivel a plusz 
támogatási igényeknek a kormányzati előterjesztője és támogatási szerződés módosítója a 
Belügyminisztérium. Ma még Belügyminisztérium, így mondom. A másik amit egyeztettünk, mert 
ott van döntés előtt, hogy január 1-jétől az Önkormányzati Államtitkárság a Navracsics-féle 
Területfejlesztési Minisztériumhoz fog tartozni. Ez hogyan érint, milyen információk állnak 
rendelkezésre, ez a változás hogyan fogja érinteni az önkormányzatokat? Ezenkívül szintén a Jogi, 
ügyrendi és közbeszerzési bizottsági ülésen is téma volt az, hogy egy csomó olyan jogszabály jelent 
meg, ami most december 1-jén lép életbe, minimálbér, garantált bérminimum, új pedagógus életpálya 
modell, Komló város önkormányzata nincs abban a helyzetben, hogy az ehhez kapcsolódó 
többletköltségeket megfinanszírozza. Államtitkár úr megnyugtatott abban, - és azért ebben van már 
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gyakorlatunk -, hogy a törvény által megfogalmazott bármelyik törvényhez kapcsolódó 
költségnövekményt az állam forintra le fogja finanszírozni, hisz minden adat rendelkezésére áll ehhez. 
Mint ahogy mondjuk az új pedagógus életpálya modell július 1-jétől érvényes dolgainak is már van 
egy idei évre vonatkozó terhe, és ezen többlet pénzügyi támogatások is megjöttek. Lehet, hogy az 
utolsó akármilyen pótlékhoz kapcsolódó valamelyik forint nem fog 100%-ban ide jönni, mert azok 
helyi döntések, a törvény 10% és 20% közötti tartományt állapit meg, és mondjuk Komló városa a 
maximumot adja, az állam meg a minimumot fogja adni, akkor a különbözetet hozzá kell tenni. 
Ezenkívül pedig van jelenleg a Kormány előtt Komló vonatkozásában több mint 700.000.000 Ft-os 
igény REKI többlettámogatás, Vis maior és a hitel. Na most ebből a hitel dolgában megszületett a 
döntés. Ez a legkisebb szám, ez éppen picit 50 millió alatti összegről van szó, és itt főleg a REKI az, 
ami a következő napirendi pontokban költségvetésnél meg is jelenik, és abban is a Volán kérdése, 
amit már Lázár miniszter úrral is, Dukai államtitkár úrral is, mindenkivel próbáló egyeztetni és 
Monor. Monor megszüntette a helyi tömegközlekedést, mert nem kívánt hozzájárulni, de mikor 
Monorról azt mondták nekem, hogy most felmegyünk a dombra, akkor kacagtam. Tehát Monoron 
meg lehet szüntetni egy helyi tömegközlekedést, Komlón nem lehet megszüntetni egy helyi 
tömegközlekedést, és ahhoz a finanszírozást elő kell teremteni, és ez továbbra is én úgy gondolom, 
hogy a mi, az én dolgom fog maradni. Remélem mindenre válaszoltam, alpolgármester úr következik 
 
Kispál László: Köszönöm a kérdést képviselőtársam egy nagyon kedves kis ünnepségen vettünk 
részt polgármester úrral együtt, itt a TRÖSZT-tel szemben, az épületet úgy tudnám jellemezni, hogy a 
cipőbolt, mindegy a Tröszttel szemben lévő épületben. Egy nagyon szépen kialakított, szociális hálót 
bővítő tevékenységet folytató szervezet mutatkozott be. A szervezet már régóta működik Komlón. Én 
azt hiszem, hogy a korábbiakban kis fenntartással viseltettünk irányukban, de megkaptuk a 
tájékoztatást, hogy honnan indultak, hány városban vannak jelen, és áttértek a Dunántúlra is. Ezzel 
azt kell megállapítanom, hogy igény van rá. Komló városának ez nem kerül pénzébe, tőlünk teljesen 
függetlenül látnak el szociális feladatokat. Kaptunk számadatokat étkezésről, napi foglalkoztatásról. 
Ez mit jelent? Nálunk miben segítik a rászorulókat? Én azt gondolom, hogy meg lehet köszöni ezt a 
munkát, bár nem annak kell örülünk, hogy Komlón ez jelen van, hiszen jó lenne azt érezni, hogy 
Komlón erre nincsen szükség, de nagyon szükség van Komlón erre. Nagyon nagy számban 
étkeztetnek és látnak el, hogy az előbb mondtam nappali ellátás keretében és azt hiszem, hogy 
örömteli a tevékenységük, és örömteli azoknak, akik ebben az ínséges időkben, ha rászorul, akkor 
kapnak egy kis segítséget. Én azt gondolom, hogy ennyit erről, hiszen régóta működnek, gyakorlati 
tapasztalatunk van a működésükről, erről többet talán nem is nekem kéne mondani, hanem 
képviselőtársamnak, mindenesetre öröm a tevékenységük és sok emberen segítsenek. Köszönjük a 
részvételüket.  
 
Polics József: Köszönöm szépen, ezt azért ki kell egészítsem annyival, hogy a Baptista 
Szeretetszolgálat működteti ezt, és 2020-ban Komló Város Önkormányzata feladat-ellátási 
megállapodást kötött, tehát két megállapodásunk van a pszichiátriai,- és a szenvedélybetegeknek az 
ellátására, és ezt a feladatot egy csomó civil szervezettel, Egyesülettel, most nem jut eszembe a neve 
hirtelen, a Kovács András-féle csapattal láttuk el, itt a múzeum-, és könyvtárépület alatt, terasz alatti 
részén voltak. Utána a Kossuth 103-ban, de ezt a hátteret, amit alpolgármester úr mond, senki nem 
tudja biztosítani, sem humánerőforrásban, sem egyéb eszközökben, sem forintban, és s nekünk nem 
kerül semmibe azon megállapodás alapján, amit velünk kötöttek ők normatívát tudnak leigényelni. 
Még mindig ennél a napirendnél tartunk és most következnek a hozzászólások, vélemények. dr. 
Barbarics Ildikót illeti a szó. 
 
dr. Barbarics Ildikó:  Köszönöm a szót polgármester úr. Örömömre szolgált, hogy az Országos 
Mentőszolgálattól kaptunk egy tájékoztatást, ugye többször feltett kérdésre. Nyilván még az elején 
tartunk a rendszernek, tehát a tapasztalatról a beszámolót reményeink szerint majd a jövőre nézve 
megkapjuk, hiszen a levél végét, - hogy hátulról kezdjem -, azzal zárják, hogy nem kötelesek 
beszámolót készíteni az önkormányzat részére. Itt kapcsolódnék a polgármesteri beszámolóhoz, 
hiszen rendezvényen vett részt. Felmerült-e, hogy azért a jövőben ilyenre igényt tartanánk, hogy 
rendszeresen tájékoztassanak, bár arról is szól a vége, hogy egy jobb ellátást biztosító rendszer 
kidolgozásán is dolgoznak a jövőre nézve, tehát lehet, hogy mire odakerülünk már a rendszer 
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ismételten változik. Azért nem tudom, ki mennyire nézte át ezt a levelet, hadd emeljek ki belőle 
dolgokat, ami nagyon érdekes számomra, akkor amikor azért látjuk a nagyvilágban, hogy milyen 
fontossági sorrendek működnek ma, és mire is van pénz vagy mire nincs. Meglepődtem azon, hogy 
nyilván ezt tudjuk háziorvosokkal asszisztensekkel szerződést kötöttek a feladat ellátására, azonban 
az ügyeletben a mentődolgozók rendes munkaidejükön felül önkéntesen vállalják a feladat-ellátást. 
Magyarán szólva dolgoznak, és az ügyeletben - én legalábbis ezt így értelmezem - tovább dolgoznak, 
de önkéntesen. Ugyanakkor ez, hát mégiscsak az életünkről, egészségünkről van szó, ahol azért 
fokozottabban szükség lenne a pihenésre ahhoz, hogy szakmailag megfelelően járjanak el, és ez 
előírás is, ezt nem tudom, hogy itt ez hogyan is működik, és ez különösen azért furcsa, hogy egy 
ennyire fontos dologban, mint az emberi élet és az egészség, önkéntesen kénytelenek vállalni, mert 
hogy minimális többletforrás sincs, akkor ezek szerint erre, amikor éppen - én imádom a focit, de hát 
azért a közelmúltban, amikor nyertünk ugye az Európa Bajnokságra történő kijutásra akkora nyertes 
csapatnak a tagjai azért hazavihettek egy nyert meccsen több mint 30.000.000 forintot egyenként -, 
akkor mi itt tartunk, hogy egy Mentőszolgálatnál meg önkéntesen kell dolgozni. Hát ezt a fontossági 
sorrendet azért nem nagyon tudnám elfogadni. Arról sem, szóval ez a dolog, hogy nyilván majd a 
tapasztalat ezt is megmondja, hogy ugye kaptak egy plusz ügyeletes gépkocsit, ami feltehetően az 
egészségügyi dolgozókat szállítja, tehát a mentő létszám nem változik, hiszen szerintem azért erre is 
szükség lenne, és mindez pénzkérdés amiről beszélek, mert azért amikor szükség van arra, hogy 
Pécsre bemenni és nem feltétlenül tudja ezt mindenki autóval megtenni vagy netán a taxit fizetni, 
akkor igenis szükség lenne a mentőre. Azonban azt mondja, hogy  - ezt sem értem - , tehát 
semmilyen szinten nem érinti az eddig üzemelő mentő-gépkocsik számát, a feladatellátást, szerintem 
éppen azt érinti, hogy többre lenne szükség, mivel itt éjszaka ügyelet ellátását kellene biztosítani. 
Továbbra is számtalan kérdés motoszkál bennem is megdöbbent az, hogy egy ilyen fontos kérdésre 
többletpénz és forrást nem jut, de egyébként az egészségügyi intézmények is ezt mutatják, és azt 
gondolom, hogy igény lenne arra, hogy a jövőre nézve megfelelő beszámolókat kapjunk arról a 
gyakorlatról és tapasztalatról, amit ezen ügyeleti rendszer ellátásával ellátnak, és én azt kérem, 
amennyiben olyan fórumokon jár polgármester úr, mindenképpen azt ösztönözze, hogy további 
pénzek biztosítására van szükség az egészségügyben és többek között a mentőszolgálat 
továbbfejlesztésében és gépparkjának is a javításában. Köszönöm. 
 
Polics József: További hozzászólási igény van-e? Nem látok. Hogyan mondjam el? Ülés helyzetünk 
meghatározza a véleményünket, szoktuk mondani van szelektív süketség, szelektív vakság, szelektív 
olvasás és az olvasott dolgoknak az értelmezése közti különbség. Miért mondom ezt? Én úgy 
gondolom, ugyanazt a levelet olvasom és lehet, hogy a horvát anyanyelven miatt egy picit másképp 
értelmezem a dolgokat, de én abba is belemennék, hogy nem tudom, ki volt velem, amikor az 
orvosokkal tárgyaltam az ügyeletről. Na, hát akkor ott kiderült, hogy az orvosoknak a hozzáállása 
ebbe ebben a témában milyen volt. Tánczos doktor úr tud arról mesélni, hogy honnan -  Bajáról meg 
az ország melyik vidékéről - kellett idehozni orvost, hogy tudja biztosítani az ügyeletet, és most ezek 
az orvosok ügyelnek, mindegyik. Majdnem elkezdtem sorolni a neveket, már tudom sorolni, és csak a 
szászvári doktornő, aki volt olyan hónap, hogy több mint 10-et ügyelt, mert úgy gondolta, hogy neki 
az fontos. Nem tudom, hogy az esküje miatt. Az, hogy önkéntesen vállalják a munkavégzést, ahhoz 
egy kicsit bele kellene menni abba is, és én se tudom a teljes részleteket, és nem is a dolgom, de azt 
tudom hogy van egy ügyeleti időszak, én tudjam 8-tól 10-ig, 10-től reggel 7-ig, ott mindig más ember 
van. Én beszéltem az igazgató úrral, nem most beszéltem először vele. Tehát a mentőszolgálat az 
„egy alegység”, az ügyeleti szolgálat egy másik „alegység”, de az alegységek közötti átjárhatóság 
úgy biztosított, hogy a másiknak a rovására nem megy. Ha valaki önként bevállal ügyeletet az egyéb 
szolgálata mellett, és itt nem tudjuk megint ahhoz kellene ismerni a részleteket, hogy ügyeltem 12 
órát és van 48 órás pihenőidőm és abból bevállalok egy délután 4-től este 10-ig terjedő ügyeletet a 
kettő között és nem otthon malmozom, ez mindenkinek az egyedi döntése, és ebben nincs kényszer. 
Ami nálam nagyon átjött a különbség, és beszélve a komlói doktorokkal is, hát mondom, „most 
bemész Pécsre?” , hát azt mondja „Be”. Ide meg nem akart jönni.  Tehát és nézzük meg, hogy 
mennyi, ha már szóba került a pénz is, nézzük meg, hogy mennyi a juttatás hozzá. Hát nem a 
legalacsonyabb kategóriákról beszélünk, és a gépkocsinál a  egyértelműen le van írva, hogy plusz 
gépkocsi került az ügyelethez, nem elvéve a meglévő állományt, Hála Isten rengeteg átadáson vettem 
részt, amikor új gépkocsikat kapott a Komlói Mentőszolgálat.  r 
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Részt vettem, akkor amikor fel lett újítva a házikó, és annak az átadásán, tehát egy csomó olyan 
fejlesztés történt az elmúlt 10 évben, és létrejöttek, nem tudom minek nevezzem, talán alközpontok -  
Sásdon is van Mentőszolgálat -, amik nem volt nem voltak előtte, éppen a gyorsabb elérés miatt. 
Igazgató úr bármikor ad tájékoztatást konkrét kérdések megfogalmazása esetén, de neki - mint ahogy 
írja is és el is mondta - a törvény nem írja elő ezt a testület előtti beszámolási kötelezettséget, tehát ő 
nem kíván a Testület előtt beszámolni, de ha megkapja a kérdéseket, ő biztosan fog válaszolni. 
Nekem az kérésem, hogy tájékozódjunk, objektíven tájékozódjunk a kérdésekben, és mindenki azt 
szeretné, hogy a háza mellett, a háza előtt álljon meg a busz, kétpercenként jöjjön a busz, minden 
legyen, ez legyen, az legyen, amaz legyen az adott településen.  Ma nem ezeket az időket éljük, és én 
sajnos vagy nem sajnos megszoktunk valamit, amikor látszólag egyéb modern eszközök 
kihasználásával előrelépés van, akkor mindig félünk tőle, de Ausztriában is el kellett mennem több 
helyre, Horvátországban is, Németországban is, máshol nem vettem igénybe az egészségügyi 
szolgáltatást én vagy a gyerekeim, de ugyanezt tapasztaltam és engem egy picit azért megnyugtatott 
az a része a levélnek, amikor igazgató úr a azt hiszem Hajdú- Biharban most már 2 éve működik, mert 
ott indult kísérleti jelleggel a rendszer és idéntől már minden negyedév előtt ilyen 3-4 megyébe 
bevezették, hogy a tapasztalatok nem rosszak. Hozzánk, hozzám elég sok minden eljut, lekopogom 
ebben a kérdésben még nem jött se pozitív, se negatív észrevétel. Ha negatív észrevétel van, azt 
jelezzék és megpróbálunk rajta segíteni úgy, hogy mi is nyomatékot adunk neki, a pozitívnak pedig 
örüljünk. Köszönöm szépen. dr. Barbarics Ildikót illeti a szó! 
 
dr. Barbarics Ildikó:  Köszönöm egy csak szeretnék egyetérteni abban, hogy az ülés pontunk nagyon 
nagymértékben meghatározza az álláspontunkat, és azt gondolom, hogy olyanok voltunk, mint 
mondjuk két 80-90 éves, hogy tökéletesen elbeszélgetünk egymás mellett. A véleményemet 
természetesen továbbra is fenntartom köszönöm. 
 
Polics József: Az enyém sem változott. 
 
További kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

150/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztése alapján – megtárgyalta és elfogadta a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról, a bizottságok munkájáról, az átruházott hatáskörben hozott döntésekről szóló 
beszámolót. 
 

1. A Képviselő-testület tudomásul veszi és elfogadja: 

−  a polgármester és az alpolgármester elmúlt időszakban végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót, 

−  a beszámolót a peres ügyekről, 

−  a beszámolót a pályázatokról, 

−  a tájékoztatást Állami Számvevőszék által lefolytatott ellenőrzésről, 

−  a közvilágítási lámpák ki- és visszakapcsolásáról, illetve a  

−  Komló Városi Óvoda Templom Téri Tagóvodájának megszűnésével összefüggő 
Önkormányzati tulajdonú ingatlan visszavételéről. 
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2. A Képviselő-testület jóváhagyja a 87/2023. (VI.29.) és a 103/2023. (VI. 29.) számú határozatok 

végrehajtásáról szóló beszámolóban jelzett határidő módosításokat. 

 
3. A Képviselő-testülete továbbá jóváhagyja a polgármester átruházott hatáskörben hozott 38/2023. 

(X.2.) számú határozatát és egyetért azzal, hogy a már visszafizetett összeggel csökkentet mértékben, 
azaz 450.000 Ft és az esetleges járulékai erejéig kerüljön bejegyzésre a Komló Város 
Önkormányzatát illető jelzálogjog a Komló, 2099. hrsz-ú ingatlanra. 

 
4. Utasítja a címzetes főjegyzőt, hogy a határozatok végrehajtását a nyilvántartáson vezettesse át. 

 
Határid ő:  értelem szerint.  
Felelős: dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 

 
3. sz. napirend 

 
2023. évi költségvetési rendeletmódosítási javaslat 
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: Tisztelettel köszöntöm Tompa Árpád könyvvizsgáló urat. A Pénzügyi, ellenőrzési és 
gazdasági bizottság és a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja. 
A könyvvizsgálói jelentés pótlólag került kiküldésre, és előterjesztőként mindenki megkapott egy 
módosító javaslatot a határozati javaslathoz, amely a pedagógusok új életpályamodelljéhez 
kapcsolódó módosítást tartalmazza. A bizottságok már ezen anyagok vagy ezen módosító javaslat 
ismeretében tárgyalták az előterjesztést. Van-e frakcióvélemény? Schalpha Anettet illeti a szó. 
 
Schalpha Anett:Köszönöm a szót Polgármester Úr! Először is szeretném megköszönni a 
komlóiaknak a nagyon fegyelmezett adóbefizetésüket, minek eredményeként 203.000.000 Ft-tal több 
került az önkormányzat kasszájába, mint az előző évben. Az előterjesztés szépen megmutatja a hiányt 
csökkentő tényezőket, én ebből csak egyet emelnék ki, a Szent Borbála otthon részére érkezett 
központi támogatást, amely szintén a mi költségvetési hiányunkat csökkenti. Most, hát már mondom 
is a az ellenzéki képviselő társaknak, hogy tudom a szokásos „FIDESZ-es mantra” jön, de azért 
szeretném elmondani, ami egyben az igazság is, hogy eddig minden évben megkaptuk azt a 
kormányzati támogatást, amit igényeltünk. Volt, hogy Mikulásra volt, hogy december 29-én, de 
megkaptuk, és ez ebben az évben sem lesz másként. Én ebben teljesen biztos vagyok, hogy december 
31-én egy nullás költségvetési számmal, talán még egy kis pénz átvezetéssel is mehetünk a következő 
évre, hiszen Magyarország Kormánya ami kezünket nem engedte el. Köszönöm. 
 
Polics József: Köszönöm szépen. Kispál Lászlót illeti a szó. 
 
Kispál László: Természetesen nagyon nagy öröm lesz, hogyha a hétre vagy a közeljövőben beígért 
támogatások tényleg megérkeznek, ezért mindannyian szurkolunk. Ellenzék, Fidesz-frakció! 
Természetesen legyen így! Kisebb fejfájással indulnánk neki a következő évnek, de ha nem akkor 
tudjuk, hogy hitelfelvétellel kell pótolni és nagyon nehéz időszak jönne. Legyen, így! Az elmúlt 
időszak valóban sikeres volt e tekintetben, általában pénzek, általában, mondhatom, hogy minden 
esetben szinte ideérkeztek legyen most is így, de még ne csapjuk magunkra az ajtót, még várjuk az ide 
érkező pénzeket! Így legyen!  
 
Polics József: Dolgozom rajta, és várjuk őket, így van, tárt karokkal. Kíván-e még valaki szólni? 
 
További kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a rendelet-tervezetet, melyet a Képviselő-testület minősített 
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többséggel, 11 igen szavazattal elfogadott és az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Komló Város Önkormányzata Képviselő-testületének 18/2023. (XI. 30.) önkormányzati rendelete 

Komló Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről és végrehajtásának rendjéről szóló 4/2023. 
(III.9.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Komló Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés f) pontjában 
biztosított feladatkörében, az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében biztosított eredeti jogalkotói 
hatáskörében a 2023. évi költségvetésről és végrehajtásának rendjéről a következőket rendeli el: 

1. § 

(1) A Komló Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről és végrehajtásának rendjéről szóló 4/2023. 
(III. 9.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Rendelet) 3. § (1) bekezdés a)–c) pontja helyébe a 
következő rendelkezések lépnek: 

(A város 2023. évi költségvetésének fő előirányzatait az 1. melléklet tartalmazza az alábbi főösszegek 
mellett:) 
„a) bevétel főösszege: 6.732.789.093 Ft 
b) kiadás főösszege: 7.172.140.438 Ft 
c) hitelfelvétel (hiány): 439.351.345Ft” 

(2) A Rendelet 3. § (2) bekezdés a)–c) pontja helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

(A költségvetés felhalmozási célú előirányzatait - beleértve a beruházási, felújítási, fejlesztési célú 
pénzeszköz-átadási előirányzatokat a 3. melléklet tartalmazza az alábbi főösszegek mellett:) 
„a) bevétel főösszege: 1.188.678.033 Ft 
b) kiadás főösszege: 1.628.029.378 Ft 
c) hitelfelvétel (hiány): 439.351.345 Ft” 

(3) A Rendelet 3. § (3) bekezdés a) és b) pontja helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

(A költségvetés működési bevételeit és kiadásait a 2. melléklet tartalmazza az alábbi főösszegek mellett:) 
„a) bevétel főösszege: 5.544.111.060 Ft 
b) kiadás főösszege: 5.544.111.060 Ft” 

(4) A Rendelet 3. § (4) bekezdés a)–d) pontja helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

(Az Áht. 23. §-ban előírt kiemelt előirányzatok:) 
„a) személyi jellegű kiadások: 1.815.878.388 Ft 
b) munkaadókat terhelő járulékok: 260.975.030 Ft 
c) dologi jellegű kiadások: 1.780.245.363 Ft 
d) felhalmozási kiadás és pénzeszköz-átadás 1.537.077.378 Ft” 

(5) A Rendelet 3. § (4) bekezdés f) és g) pontja helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

(Az Áht. 23. §-ban előírt kiemelt előirányzatok:) 
„ f) egyéb kiadások: 1.777.964.279 Ft 
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g) költségvetési létszámkeretet: 299 főben állapítja meg.” 

(6) A Rendelet 3. § (6) és (7) bekezdése helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

„(6) Komló Város Önkormányzat Városgondnokság (továbbiakban: Városgondnokság) költségvetésében 
dologi előirányzatként közutak fenntartására és vízkár elhárításra 52.438.000 Ft előirányzat biztosított. A 
Városgondnokság dologi előirányzatán belül 26.583.723 Ft a közvilágítási lámpatestek karbantartására 
szolgál fedezetként. Ezen túlmenően 8.000.000 Ft dologi előirányzat kerül elkülönítésre a 
Városgondnokság intézmény dologi előirányzatán belül, mely az egyéni választókerületi képviselők 
egyetértésével használható fel. 

(7) A költségvetés fejlesztési hiányának fedezetét 439.351.345 Ft összegű fejlesztési hitel biztosítja, amely 
előzetes kormányzati engedélyhez kötött. A kormányzati engedély 4.149.900 Ft tekintetében biztosított. A 
költségvetés működési hiányát többletbevétel ellensúlyozza. A 636.444.818 Ft többlettámogatás a 
települési önkormányzatok rendkívüli önkormányzati támogatása (továbbiakban: REKI) jogcímén 
nyerhető el. A felvételre kerülő fejlesztési hitel tárgyévi fizetési kötelezettségeinek fedezetére 20.952.000 
Ft tőke és 70.000.000 Ft kamatkiadás jogcímen betervezett dologi előirányzat szolgál. A hitelekkel 
kapcsolatos következő évekre áthúzódó kötelezettségek fedezete az adott évi önkormányzati adóbevételek 
terhére biztosított.” 

2. § 

A Rendelet 4. § (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(2) A helyi adóbevétel 1.274.000.000 Ft, amely az adósságszolgálaton túl teljes egészében a működési 
kiadások fedezetéül szolgál.” 

3. § 

A Rendelet 6. § (1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(1) A költségvetés tartaléka 223.181.543 Ft-, részletezése a 10. mellékleten szerepel, amelyből: 
a) működési általános tartalék: 0 Ft 
b) működési tartalék: 223.181.543 Ft” 

4. § 

(1) A Rendelet 1. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

(2) A Rendelet 2. melléklete helyébe a 2. melléklet lép. 

(3) A Rendelet 3. melléklete helyébe a 3. melléklet lép. 

(4) A Rendelet 4. melléklete helyébe a 4. melléklet lép. 

(5) A Rendelet 5. melléklete helyébe az 5. melléklet lép. 

(6) A Rendelet 6. melléklete helyébe a 6. melléklet lép. 

(7) A Rendelet 7. melléklete helyébe a 7. melléklet lép. 

(8) A Rendelet 8. melléklete helyébe a 8. melléklet lép. 

(9) A Rendelet 9. melléklete helyébe a 9. melléklet lép. 
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(10) A Rendelet 10. melléklete helyébe a 10. melléklet lép. 

(11) A Rendelet 11. melléklete helyébe a 11. melléklet lép. 

(12) A Rendelet 12. melléklete helyébe a 12. melléklet lép. 

(13) A Rendelet 13. melléklete helyébe a 13. melléklet lép. 

(14) A Rendelet 14. melléklete helyébe a 14. melléklet lép. 

(15) A Rendelet 15. melléklete helyébe a 15. melléklet lép. 

(16) A Rendelet 16. melléklete helyébe a 16. melléklet lép. 

(17) A Rendelet 17. melléklete helyébe a 17. melléklet lép. 

(18) A Rendelet 18. melléklete helyébe a 18. melléklet lép. 

(19) A Rendelet 19. melléklete helyébe a 19. melléklet lép. 

(20) A Rendelet 20. melléklete helyébe a 20. melléklet lép. 

5. § 

Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 
 
 
Komló, 2023. november 29. 
 
 
 
 
  dr. Vaskó Ernő      Polics József 
 címzetes főjegyző      polgármester 
 

 
Végső előterjesztői indokolás 

Komló Város Önkormányzat Képviselő-testülete a rendelet elfogadásával Magyarország Alaptörvényének 
32. cikk (1) bek. f) pontjában meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, az államháztartásról szóló 
2011. évi CXCV. törvény (Áht.) 23. és 24. §-ában foglalt feladatkörében eljárva, a Képviselő-testület 
valamennyi bizottsága állásfoglalásának figyelembevételével az önkormányzat 2023. évi költségvetéséről 
szóló rendeletalkotási kötelezettségének tesz eleget. 

 
Ezután a polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  

 
151/2023. (XI.29.) sz. határozat 

 
2023. évi költségvetési rendeletmódosítási javaslat 

 
A Képviselő-testület - a polgármester előterjesztésében, a Pénzügyi, Ellenőrzési és Gazdasági Bizottság, 
valamint a Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési Bizottság, továbbá a könyvvizsgáló véleményének a 
figyelembevételével - a 2023. évi költségvetési rendelet módosításáról és a 2024. évi költségvetési 
koncepcióról szóló előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza: 
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I. 
 
1. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a 2023. évi költségvetéséről és 

végrehajtásának rendjéről szóló 4/2023. (III.9.) rendelet 7. § (18) bekezdésében foglalt 
felhatalmazással összhangban az alábbi bevételi és kiadási előirányzatok közötti módosításokat, 
kiadási előirányzatok közötti átcsoportosításokat hajtsa végre, utólagos beszámolási kötelezettség 
mellett: 

 
A./ Amennyiben a kiegészítő működési támogatási kérelem teljes összegben jóváhagyásra  kerül, úgy 

a bevételi előirányzatokhoz képest elért többletbevétel, a fejlesztési mérleg  kiadásainak 
előirányzat-maradvány zárolása, valamint az önkormányzat dologi jellegű és tartalék 
előirányzatainak zárolásán alapuló – a szükséges mértékű adóbevételi összeg  működésből 
fejlesztésbe történő átcsoportosítását is magában foglaló – előirányzatok  átcsoportosítására a jelen 
rendeletmódosításban nem rendezett hiány kezelésére kerül sor. 

 
B./ Amennyiben nem kerül jóváhagyásra, illetve leutalásra önkormányzatunk részére a kért kiegészítő 

működési támogatás, úgy az A./ pontban felsorolt intézkedéseken felül a peres ügyek céltartalék 
zárolására kerül sor. Az e felett kieső támogatási bevétellel egyező összegű működési céltartalék 
zárolásra kerül.  

 
C./ Amennyiben a költségvetésben szereplő összegnél alacsonyabb összegű kiegészítő működési 

támogatás kerül jóváhagyásra és leutalásra, úgy annak felhasználására a támogatói okiratban foglalt 
célok betartásával kerülhet sor. A különbözet rendezése   érdekében az A./ pontban foglalt 
intézkedéseken túlmenően a B./ pont szerinti   intézkedések részleges végrehajtására kerül sor. 
Ennek megfelelően a peres ügyek céltartalék terhére az eredeti célnak megfelelő, de csökkentett 
összeg kerülhet kifizetésre. 

 
2. Az 1./ pontban szereplő intézkedések nem veszélyeztethetik a személyi jellegű juttatások 

kifizetését, illetve az intézmények folyamatos működését, de szükség esetén a közös önkormányzati 
hivatal esetleges feladattal nem terhelt előirányzat maradványainak hiány kezeléséhez szükséges 
mértékű zárolására, illetve az intézmények alulfinanszírozásának elrendelésére kerül sor.  

 
3. Amennyiben az 1. és 2. sz. határozati pont végrehajtását követően átcsoportosítható előirányzat és 

likvid fedezet áll rendelkezésre, úgy annak a terhére elsődlegesen a hiány rendezésére felhasznált 
tartalékok visszapótlására kerül sor. Ezen tartalékok összege a 2023. évi eredeti előirányzatot 
meghaladja, úgy arányosan sor kerülhet a 2./ pontban jelzett intézményi felfüggesztés, illetve 
zárolás részbeni vagy teljes feloldására és finanszírozására.  

 
4. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az I./ pontban foglaltak végrehajtásáról az 

átmeneti gazdálkodásról szóló tájékoztató keretében számoljon be.  
 

II. 
 

1. A Képviselő-testület a 2024. évi költségvetési rendelet tervezési munkáinak megalapozása 
érdekében utasítja a jegyzőt, illetve az érintett intézményvezetőket a költségvetés bázis szemléletű 
tervezésére. 

 
2. A., A személyi jellegű juttatások és járulékok tervezése során a helyi döntéseken és jogszabályi 

változásokon alapuló szerkezeti változásokat és szintrehozásokat át kell vezetni, különös tekintettel 
az ágazati bérfejlesztések, a minimálbér és a garantált bérminimum, valamint a szociális 
hozzájárulási adó változására. 
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B., Függetlenül a minimálbér és a garantált bérminimum változásától és annak finanszírozásától a 
fent említett munkavállalói kör esetében az őket foglalkoztató intézmények költségvetésében 
minimum a nem finanszírozott hányadnak megfelelő összegű támogatást továbbra is biztosítani 
kell, hogy a megemelt garantált bérminimum és minimálbér feletti differenciálás lehetősége 
fennmaradjon. 
 
C., 2024. évre a köztisztviselői illetményalap 46.380 Ft. 
 
D., Szerkezeti változásként Komló Város Önkormányzat Városgondnokság költségvetésében + 6 fő 
létszám kerül engedélyezésre. Ezzel az engedélyezett létszám 55 főre módosul, amelyből 20 fő 
zöldfelület gazdálkodási feladatot lát el. A többlet személyi juttatást és járulékot a 
minimálbér/garantált bérminimum figyelembevételével kell a többlet létszám tekintetében az 
intézményi költségvetési igényben szerepeltetni. A már meglévő létszám esetében szintrehozással 
kell a bér és járulék változást korrigálni.  
 
E. A képviselő-testület tájékozódott az új pedagógus életpályához kapcsolódó bérintézkedésekről. 
Biztosítja a tv. által kötelezően előírt 2023. évi és 2024.01.01-i változások költségvetési fedezetét, 
azt szintrehozás keretében az óvoda 2024. évi költségvetésének tervezésekor be kell tervezni. 
Az e feletti differenciálás jövőbeni fedezetének biztosítása érdekében a 2023. évi óvodai bértömeg 
10 %-át folyamatos igényként személyi juttatás és járulék bontásban be kell mutatni. 
 
F., A nem minimálbéren foglalkoztatott ágazati bérfejlesztéseben sem részesülő munkavállalók 
esetén 2024.03.01-től, míg a minimálbéren foglalkoztatottak esetében 2023.12.01-tól 15 %-os 
bérfejlesztés fedezetét be kell tervezni és arról a költségvetési rendelet I. fordulós tárgyalása során 
végleges döntést kell hozni. 

 
3. A dologi jellegű kiadások terén az egyedi döntéseken alapuló változásokat át kell vezetni, az e 

feletti egyszeri és folyamatos igényeket a költségvetés első fordulós tárgyalása során be kell 
mutatni. Köztük Komló Város Önkormányzat Városgondnokság zöldfelületgazdálkodás dologi 
előirányzatát szerkezeti változásként 4.329.222 Ft-tal kell megemelni. 

 
4. A fejlesztési kiadásokat elemi szintről kell megtervezni a korábbi éveknek megfelelő elfogadott és 

szerződéssel lekötött, elfogadott és egyéb igény bontásban. Ki kell mutatni a tervezés során az egyes 
fejlesztések tárgy évi kiadásaival szemben a kapcsolódó tárgy évi bevételt és a fejlesztéshez 
kapcsolódóan maradványban áthozott tárgy évben felhasználandó fedezetet. 

 
5. A társult formában ellátott feladatokhoz kapcsolódó tételeket a társulási tanács döntéseinek, illetve 

a lehívható állami támogatásoknak az ismeretében kell betervezni.  

 
6. Az első fordulós tervezetben a működési pénzeszköz átadásokat a 2023. évi terv szinten kell 

szerepeltetni azzal, hogy az esetleges szerkezeti változásokat, többletigényeket be kell mutatni. 

 
7. Az előző évek gyakorlatához hasonlóan gondoskodni kell a céltartalékok betervezéséről, különös 

tekintettel a peres ügyekre és a pályázatokra.  

 
8. Működési mérlegben hiány nem tervezhető, a rendelkezésre álló bevételek és kiadások különbözete 

közötti negatív egyenleg esetén, azzal egyező összegű rendkívüli önkormányzati működési 
támogatási igényt kell betervezni. 
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9. Amennyiben a 8. pont szerinti tervezésre kerül sor, úgy a költségvetés tervezését alá kell rendelni a 

rendkívüli önkormányzati működési támogatás feltételeinek. 

 
10.  A fejlesztési mérleg hiánya nem haladhatja meg önkormányzatunk kötelezettségvállalási limitjét. 

 
11. Komló Város Önkormányzat Városgondnokság bérleti díj bevételeinek tervezése során a 

szintrehozásnál a 2023. évi infláció helyett 10 %-os díjemeléssel kell számolni. 

 
 

III. 
 
1. A 2023. év zárása során az elszámolási kötöttségek figyelembevételével törekedni kell az áthúzódó 

saját forrás terhére biztosított pályázati önerők maradványként történő átvitelére a 2024. évi 
fejlesztések megalapozása érdekében. 

 
2. Azon projektek esetében, ahol a tárgy évi teljesülés nagyobb, mint az eredetileg tervezett, ott a 

többlet kiadás fedezetét a 2024. évre átviendő pályázati tartalék terhére részben, vagy egészében 
biztosítani kell az előirányzat-változások visszamenőleges átvezetése mellett. 

 
3. A Képviselő-testület tudomásul vesz, hogy a polgármester a költségvetési rendelet 7. §. (19) 

bekezdése alapján a 2024. évi költségvetési rendelet elfogadását megelőzően az önkormányzat 
likviditásának megőrzése érdekében a 2024-re átvitt tartalékok szükséges mértékben történő 
igénybevételét rendelheti el utólagos beszámolási kötelezettség mellett. 

 
 

IV. 
 
1. A Képviselő-testület tájékozódott a Szent Borbála Otthon Nonprofit Közhasznú Kft. energetikai 

támogatási igényének alakulásáról, amelynek nyomán a pénzeszköz átadásról szóló 
megállapodásban meghatározott összeget 31.763.000 Ft-ra módosítja. A Képviselő-testület felkéri 
a polgármestert a megállapodás módosítás aláírására. 

 
2. A Képviselő-testület tudomásul veszi, hogy az 1. pont szerinti módosítást követően a Szent Borbála 

Otthon Nonprofit Közhasznú Kft. 25.337.341 Ft támogatást utal vissza. 

 
3. A Képviselő-testület jóváhagyja a Szent Borbála Otthon Nonprofit Közhasznú Kft. 15.000.000 Ft 

összegű nem energetikai célú többlet támogatási igényét. Ezzel összhangban a 27 M Ft összegű 
alaptámogatás 42 M Ft-ra emelkedik. Felkéri a polgármestert a megállapodás módosítás aláírására. 

 
4. A Képviselő-testület jóváhagyja a Komlói Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás által 

fenntartott, de kizárólag Komló Város Önkormányzat által finanszírozott bölcsőde intézményi 
költségvetésében keletkező szabad maradványnak az intézmény fejlesztéséhez kapcsolódó többlet 
szolgáltatási kiadásokra történő felhasználását, illetve szükség esetében következő évre kötött 
maradványként történő átvitelét.  
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Határid ő: 2023. december 31. a tárgyévi költségvetés érintő intézkedésekre 

2024. március 10. a beszámolásra, visszamenőleges módosításra és a 2024. évi költségvetés 
tervezésére 

Felelős: Polics József polgármester 
  dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 
 
Polics József: Mindenkinek köszönöm az ezévi munkáját. Köszönöm az adóirodának, köszönöm 
tényleg az állampolgároknak, vállalkozóknak, hogy fegyelmezetten eleget tettek adófizetési 
kötelezettségüknek, és ez is és elősegítette azt, hogy egyáltalán egy ilyen nem olyan sűrű változós 
határozati javaslatot tudtunk a Képviselő-testület elé terjeszteni. Igen, várjuk a kormányzati 
döntéseket nagyon.  

4. sz. napirend 
 

Komló 4. számú házi gyermekorvosi körzet ellátását érintő döntések meghozatala 
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József:  Ez már volt egy párszor téma, most reményeink szerint ez a vége. A Humán bizottság 
tárgyalta ezt a napirendi pontot, ezt az előterjesztést és elfogadásra javasolja, Van-e frakcióvélemény? 
Kíván-e valaki kérdezni, hozzászólni, véleményt nyilvánítani? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

152/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Komló, 4. sz. házi gyermekorvosi körzet ellátását érint ő döntések meghozatala 
 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Humán Bizottság véleményének 
figyelembevételével - megtárgyalta a „Komló, 4. sz. házi gyermekorvosi körzet ellátását érintő döntések 
meghozatala” tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület a „Dr. Fledrich és Társa Orvosi Szolgáltató Bt-vel” (képviseli: dr. Fledrich 
János orvos) a 4. sz. házi gyermekorvosi körzet ellátására vonatkozó, feladat-ellátási szerződés 5. sz. 
módosítása megnevezésű szerződés – jelen előterjesztés 1. sz. melléklete szerinti tartalommal 
történő – aláírását utólagosan jóváhagyja.   

 
2. A Képviselő-testület a „Dr. Fledrich és Társa Orvosi Szolgáltató Bt-vel” (képviseli: dr. Fledrich 

János orvos) a 4. sz. házi gyermekorvosi körzet ellátására vonatkozó feladat-ellátási szerződés 2024. 
április 30. napjával történő megszüntetéséhez hozzájárul, valamint a feladat-ellátási szerződés 
megszüntetése megnevezésű szerződés – jelen előterjesztés 2. sz. melléklete szerinti tartalommal 
történő – aláírását utólagos jóváhagyja.  

 
3. A Képviselő-testület köszönetét fejezi ki dr. Fledrich János házi gyermekorvosnak, Komló 4. sz. 

házi gyermekorvosi körzetében több évtizeden át végzett, lelkiismeretes, magas szakmai 
színvonalon nyújtott munkásságáért.  

 
4. A Képviselő-testület az „SZ-B Medinped Egészségügyi-Szolgáltató Kft.-vel (képviselő: dr. Szamos 

Gyöngyi) a 4. sz. házi gyermekorvosi körzet 2024. május 1. napjától történő tartós helyettesítési 
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feladatok elvégzésére vonatkozó megállapodás – jelen előterjesztés 3. sz. melléklete szerinti 
tartalommal történő – aláírását utólagosan jóváhagyja. 

 
5. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a házi gyermekorvosi körzeteket érintő 

átszervezések okán szükséges egyeztetéseket – utólagos tájékoztatási kötelezettség mellett – 
lefolytassa. 

5. sz. napirend 
 
Komló Városgazdálkodási Nonprofit Zrt. igazgatóságát és felügyelő izottságát érintő személyi 
kérdések  
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: Tisztelettel köszöntöm Mayerhoff Attilát, az igazgatóság elnökét. A Pénzügyi, 
ellenőrzési és gazdasági bizottság elfogadásra javasolja, de ők még a módosítás nélküli vagy 
pontosítás nélküli előterjesztést tárgyalták. Ma viszont megtárgyalta a Jogi, ügyrendi és 
közbeszerzési bizottság is és a bizottság már ezzel a kiegészítéssel javasolja a testületnek elfogadásra. 
Valójában köszönöm Hidegkuti Szabolcs képviselő úrnak a jelzését, a nevek nem jól szerepeltek a 
határozati javaslatban, mert névváltozásra nem kerül sor. Valójában ezen év végén lejárna mind a 
felügyelő bizottságnak, mind az igazgatóságnak a mandátuma, és ezért kell meg hosszabbítanunk is 4 
évre, mert a cég Szervezeti és Működési Szabályzatában 4 éves időtartam szerepel, és ezt ott az 
igazgatósági ülésen is, és az FB jelenlétében is egyeztettük ezeket a kérdéseket. A most kiosztott, 
pontosított határozati javaslat a jó. Ezen kívül tájékoztatom a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy az 
előterjesztésben írottakkal ellentétben Mayerhoff Attila cégvezető munkaszerződés szerinti 
munkabére 200.000,-Ft/hó, egyéb jogcímen prémium cafeteria, mobiltelefon-használat, tehát más 
juttatásban nem részesül. Ez a Pénzügyi, ellenőrzési és gazdasági bizottság ülésén kiegészítésben 
elhangzott. Van-e frakció vélemény, van-e kérdés, hozzászólási igény? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület minősített 
többséggel, 11 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

153/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

A Komlói Városgazdálkodási Nonprofit Zrt. igazgatóságát és felügyelőbizottságát érintő személyi 
kérdések  

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési Bizottság 
véleménye alapján – megvitatta a Komlói Városgazdálkodási Nonprofit Zrt. igazgatóságát és 
felügyelőbizottságát érintő személyi kérdésekkel kapcsolatos előterjesztést és a következő határozatot 
hozza: 
 

1. A Képviselő-testület támogatja Mayerhoff Attila cégvezető jogviszonyának 2027. december 31. 
napjáig, a Komlói Városgazdálkodási Nonprofit Zrt. közgyűlése által történő meghosszabbítását, 
változatlan javadalmazási kondíciók mellett. 

A Képviselő-testület felkéri Mayerhoff Attilát, mint a Komlói Fűtőerőmű Zrt. igazgatósági elnökét, 
hogy a Komlói Városgazdálkodási Nonprofit Zrt. közgyűlésében jelen határozatnak megfelelően 
képviselje a Komlói Fűtőerőmű Zrt. részvényest. 

 
2. A Képviselő-testület felkéri a Komlói Fűtőerőmű Zrt. Igazgatóságának elnökét, hogy a Komlói 

Városgazdálkodási Nonprofit Zrt. közgyűlésén kezdeményezze és szavazatával támogassa 2027. 



18 

december 31. napjáig a Dél-Kom Nonprofit Kft. jelöltjét igazgatósági elnökké, míg Ferenczy 
Tamást és Jurinovits Miklóst igazgatósági taggá választását, illetve megbízását, változatlan 
javadalmazási feltételek mellett.  

 
3. A Képviselő-testület felkéri a Komlói Fűtőerőmű Zrt. Igazgatóságának elnökét, hogy a Komlói 

Városgazdálkodási Nonprofit Zrt. közgyűlésén kezdeményezze és szavazatával támogassa 2027. 
december 31. napjáig a Dél-Kom Nonprofit Kft. jelöltjét Felügyelőbizottsági elnökké, míg 
Perleczky Boglárka és Hidegkuti Szabolcs felügyelőbizottsági taggá választását, illetve megbízását, 
változatlan javadalmazási feltételek mellett, azzal, hogy az Alapszabály C/2. pontja értelmében a 
választási ciklus alatt kapott megbízatás az eredeti testületi megbízatás végéig szól. 

 
4. A Képviselő-testület a Komlói Városgazdálkodási Nonprofit Zrt. közgyűlésének 2/2023. 11.16. 

számú határozatát - amelyben a közgyűlés a PANNON AUDIT Könyvvizsgáló és Tanácsadó Kft.-t 
/adószám: 12470541-2-02; székhely: Pécs, Kis utca 1.; képviseli: Királyné Demcsák Ágnes Éva 
ügyvezető/ bízta meg határozott időre: 2023. november 21. napjától 2026. május 31. napjáig a 
társaság könyvvizsgálói feladatának ellátásával (Királyné Demcsák Ágnes Éva személyes 
könyvvizsgálatának biztosításával) –, valamint a Komlói Fűtőerőmű Zrt. igazgatósági elnöke által a 
közgyűlésen leadott szavazatot jóváhagyja. 

 
5. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy e képviselő-testületi döntéséről a társaság 

ügyvezetését tájékoztassa.  

 
6. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a fenti döntések miatt szükségessé váló alapítói 

határozat kibocsátásra. 
 

7. A Képviselő-testület felkéri a társaság ügyvezetését, hogy az alapító okirat módosításának 
cégbírósági átvezetése iránt intézkedjen.  

 
Határid ő: 2024. február 1. 
Felelős:  Polics József polgármester 
   Mayerhoff Attila igazgatóság elnöke 

 
6. sz. napirend 

 
Tájékoztatás és fedezet biztosítása a fűkaszálás kapcsán  
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: Két bizottság tárgyalta, a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság és a Pénzügyi, 
ellenőrzési és gazdasági bizottság, mindkettő elfogadásra javasolja. Tisztelettel köszöntöm Bareith 
Péter intézményvezető urat. Van-e az előterjesztéssel kapcsolatban frakcióvélemény? KÖT frakció 
megadom a szót dr. Barbarics Ildikónak. 
 
 
dr. Barbarics Ildikó:  Köszönöm szépen. Az előterjesztést a frakció támogatja. Összességében, mint 
ahogy a bizottságon is elmondtam azt gondolom, hogy az elmúlt fél év bebizonyította, hogy ez 
alapvetően jó döntés volt, mert mind a saját magunk által látottak, illetve a városi visszajelzések 
alapján végre volt egy sikertörténet, ha már ennek ezt kell mondani, mert hogy az előző időszak az 
viszont katasztrofális volt. Talán ez pénzügyi vonzatát tekintve is, mindenképpen ugye ez sokkal 
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gazdaságosabb, hogy így mondjam, mint a korábbi, illetve a ránk váró megbízások, megbízási 
szerződések lennének. Abban bízom a jövőre nézve is, hogy az a közvetlen és egyenes út, ami az 
önkormányzat és a Városgazdálkodás, a lakók és az intézmény között van, az további hasonló jó 
véleményeket fog maga után vonni; és a különböző egyéb megállapodások, háttéralkuk, ki mit csinál, 
ki mit nem csinál - amik azért nagyon jól tudjuk, hogy a korábbi vállalkozásokkal voltak - nem 
lesznek, hanem mindenki teszi a maga dolgát. Nem lesz az, hogy ki, kinek milyen utasítást adott vagy 
hogyan próbáljuk az alacsonyabb vállalkozói díjat fenntartani. (Nem szedik össze például a levágott 
füvet, amit tudjuk, hogy ha bizonyos szinten vág, akkor nem is kell összeszedjen, de ami már most 
meg lett hagyva (a vállalkozónál), azt bizony már össze kellett volna szedje, de nem szedte össze.) 
Nagyon jól tudjuk, hogy azért itt nagyon sok kellemetlenségünk volt, és pusztán azért húztuk ki a 
szerződési időtartam végéig, hogy egyéb jogi vitába ne keveredjünk, mert mind időben, mind 
pénzben talán”többe került volna a leves, mint a hús” és a feladatot pedig el kellett látni. Úgyhogy én 
abban bízom, hogy ez a közvetlen kapcsolat, és mind az eddigi elvégzett munka és az a pozitív 
visszajelzés, amit gondolom azért a cég is kapott tovább ösztönzi majd őket arra, hogy megfelelően 
lássák el a feladatot. Talán a lakók is látják azt, hogy a város erre törekszik, ezt szeretnénk tenni. 
Amikor nyáron azt látjuk, hogy szépen virágzó rét, miért vágják le? Utána meg az a baj, hogy nem 
vágják le. Nagyon jól tudjuk, hogy nagyon nehéz mindenkinek eleget tenni. Én jó munkát kívánok, és 
remélem a jövőre nézve is több lesz a pozitív visszajelzés, mint a negatív. Azért olyan illúzióim 
nincsenek, hogy mindig minden tetszeni fog, de bízunk a pozitív döntések többségében. Köszönöm. 
 
Polics József: Köszönöm szépen. További kérdések, hozzászólások? Alpolgármester urat illeti a szó. 
 
Kispál László: Bocsánat, 1-2 mondat erejéig. Mikor ezt a képviselő-testületi munkát elkezdtük 4 
évvel ezelőtt még kényelmesebb helyzetben voltunk, és ismertük azt a jó szokást vagy jó eredményt, 
hogy rettentő sok közmunkással rendelkeztünk, és bizonyos dolgok megoldhatók voltak. Fel kell 
ismerni és most ennek a folyamatnak vagyunk lassan a záró akkordjánál, hogy a fizikai létszám 
bővítésével és a jelenlegi szerződésekkel az a folyamat zárul le, amikor azt mondtuk, hogy a helyi 
emberekkel, helyi vállalkozásokkal, fizikai állomány megfelelő létszámában tartásával ezek jobban 
számon kérhetők, jobban elvégezhetők; és ugye rákényszerítette a közmunkaprogram létszám okai 
hogy ezt az utat járjuk. Én is azt gondolom, hogy ez sikeres, ezt kívántuk korábban, és amennyiben a 
fizikai létszám feltöltése és kitöltése megtörténik, akkor még eredményesebb tud lenni. Úgy 
gondolom ez a folyamat elindult 4 éve és azt hiszem, hogy végső stádiumában ez lesz a kívánatos, én 
ennek tartom és ez lesz az eredményes. Köszönöm az eddigi munkát! 
 
Polics József: Köszönöm szépen. További kérdések, hozzászólási igény? Ilyet nem látok, akkor a 
vitát lezárom. Én úgy gondolom, hogy mi meghirdettünk 2010-ben egy olyan programot, hogy 
Komló a komlóiaké, és ha komlóiak építik, üzemeltetik a várost, az egy sokkal nagyobb garancia. Ez 
működött is, ahogy alpolgármester úr elmondta, addig, és mi föl vállaltuk azt, hogy ha kell 1300 
közhasznú munkás volt. Ezt nem sokan tették meg, Komlón biztos nem, pedig volt az „Út a 
munkához” program is, de az országban sem. Sok mintaprojektet is ennek köszönhetően kaptunk meg. 
Ezt próbáltuk, próbáltam alkalmazni mind az üzemeltetésben, mind a beruházások vonatkozásában. 
Igen, 2023 júliusában, július 1-jén járt le a 3 éves szerződés, amit egy közbeszerzésen nyert el a 
vállalkozó, és 3 évet szenvedtünk végig, és azon „törpöltünk”, hogy hogyan lehet ehhez megfelelő 
megoldást találni. Minden emberfüggő, ha megtalálod a kulcsembert, akkor tudsz azon a területen 
eredményt elérni. Itt egy kulcsközösséget találtunk meg a Városgondnokságon keresztül, akik így 
van, ahogy el is hangzott a II. félévben bizonyítottak. Most ide jöttek egy javaslattal, hogyha ezt 
továbbra is ezen  - vagy egy picit magasabb - szinten kívánjuk működtetni akkor plusz létszámra van 
szükség. Ezt a plusz létszámot is jóváhagyjuk, illetve garanciát vállalunk, a 2024 évi költségvetésben, 
hogy ehhez a működéshez szükséges fedezetet biztosítani fogjuk. Hajrá! Én nem vagyok, a 
méhlegelőknek a híve, annak megvan a maga helye, nem a közterületeken van ennek a helye, és 
Komlón nem lesznek méhlegelők.  
 
Ezután a polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 
11-igen szavazattal egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
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154/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Tájékoztatás és fedezet biztosítása a fűkaszálás kapcsán  
 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Pénzügyi, Ellenőrzési és Gazdasági Bizottság, 
valamint a Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési Bizottság javaslatainak figyelembevételével – megtárgyalta a 
„Tájékoztatás és fedezet biztosítása a fűkaszálás kapcsán” című előterjesztést, és az alábbi határozatot 
hozza:   
 

1. A Képviselő-testület jóváhagyólag tudomásul veszi, hogy a Komló Város Önkormányzat 
Városgondnokság által Fűnyíráshoz használt gépek, gépkocsit bérbeadása tárgyában lefolytatott 
feltételes beszerzési eljárás során a legkedvezőbb árajánlatot Szőke Attiláné egyéni vállalkozó 
(7300 Komló, Zobáki út 14.) adta összesen 9 hónapra nettó 14.499.500.-, azaz bruttó 18.414.365.- 
Ft összeggel.  
A képviselő-testület tudomásul veszi, hogy Közterületi fák gallyazása, illetve cserje és bozótirtása 
tárgyban lefolytatott feltételes beszerzési eljárás során a legkedvezőbb árajánlatot szintén Szőke 
Attiláné egyéni vállalkozó (7300 Komló, Zobáki út 14.) adta összesen nettó 9.497.500.-Ft, azaz 
bruttó 12.061.825.- Ft összeggel. 
 

2. A Képviselő-testület a feladathoz kapcsolódó többlet létszámot a 2023. évi költségvetési rendelet 
módosításának keretében jóváhagyja, és az 1. pont szerinti dologi többletköltségek fedezetét a 
2024. évi költségvetés terhére biztosítja. 
 

3. A Képviselő-testület utasítja az intézményvezetőt, hogy a határozatban foglalt feladatok 
végrehajtásáról és a szerződések megkötéséről gondoskodjon. 

 
Határid ő: 2023. december 15. 
Felelős: Bareith Péter intézményvezető 

 
 

7. sz. napirend 
 
Döntés a Komló Város Önkormányzat József Attila Városi Könyvtár és Muzeális Gyűjtemény 
intézmény nevének megváltoztatásáról, valamint az intézmény alapító okiratának 
módosításáról  
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: Tisztelettel köszöntöm Steinerbrunner Győzőné intézményvezetőt. Ezt is két bizottság 
tárgyalta a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság, valamint a Humán bizottság, és mindkét 
bizottság elfogadásra javasolja. Van-e az előterjesztéssel kapcsolatban frakcióvélemény, kérdés, 
hozzászólás igény? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület minősített 
többséggel, 11 igen szavazattal elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

 
 
 
 

155/2023. (XI.29.) sz. határozat 
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Döntés a Komló Város Önkormányzat József Attila Városi Könyvtár és Muzeális Gyűjtemény 
intézmény nevének megváltoztatásáról, valamint az intézmény alapító okiratának módosításáról 

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Humán Bizottság, valamint a Jogi, Ügyrendi és 
Közbeszerzési Bizottság véleménye alapján - megtárgyalta a „Döntés a Komló Város Önkormányzat József 
Attila Városi Könyvtár és Muzeális Gyűjtemény intézmény nevének megváltoztatásáról, valamint az 
intézmény alapító okiratának módosításáról” tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület a Komló Város Önkormányzat József Attila Városi Könyvtár és Muzeális 
Gyűjtemény költségvetési szerv megnevezését 2024. január 1. napjával Komlóverzum 
Látogatóközpont, Városi Könyvtár és Muzeális Gyűjtemény megnevezésre módosítja. 
 

2. A Képviselő-testület a Komló Város Önkormányzat József Attila Városi Könyvtár és Muzeális 
Gyűjtemény módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító és módosító okiratát – az 
előterjesztés 1. és 2. sz. melléklete szerinti tartalommal – elfogadja.  

 
3. A Képviselő-testület utasítja a címzetes főjegyzőt, hogy a Magyar Államkincstár Államháztartási 

Irodája felé a változásokat jelentse át. 

 
Határid ő:  2023. december 12. 
Felelős:  dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 

 
4. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert és az intézményvezetőt, hogy a határozati javaslat 1. 

pontjában rögzített intézményi névváltozás miatt szükségessé vált alapdokumentumok 
módosításáról gondoskodjon.   

 
Határid ő:  2024. március 1.  
Felelős:  Polics József polgármester 
  Steinerbrunner Győzőné intézményvezető 

 
Polics József: Egy, azt mondhatom, hogy nyár óta folyó munkának az első állomásának a végére 
értünk, amikor is a Komlóverzum Látogatóközpont, Városi Könyvtár és Muzeális Gyűjtemény nevet 
hagyta most jóvá a Képviselő-testület. Úgy gondolom, hogy egy, a város szempontjából nagyon 
fontos létesítménynek a dolgait próbáljuk most egyenesbe hozni, és olyan programot, olyan brendet 
kialakítani, ami az elképzelt forgalmat, turisztikai attrakciót, a városban működő vállalkozásoknak 
plusz lehetőségeket fog biztosítani. Nagyon sok feladatunk van, de ezek a feladatok, akkor fognak 
működni, ha mindenki magáénak érzi, és a komlóiak büszkék lesznek rá. Én biztatom őket, hogy már 
január 3-án lépjenek be a könyvtárba, és akik régen jártak ott, remélem már akkor le fog esni az álluk, 
hogy mi minden történt ebben a házban. A Látogatóközpontba pedig, ha a Jóisten is, meg minden, a 
csillagok állása úgy lesz, akkor Húsvét előtt szeretnénk megnyitni, ez az elkövetkezendő hetek, 
hónap kőkemény munkáján fog múlni. Köszönöm mindenkinek az együttgondolkodását, a segítségét 
ebben. 
 

 
 

8. sz. napirend 
 
Beszámoló a Komlói Bányásznapok 2023. évi rendezvényeiről 
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: Tisztelettel köszöntöm Béni Gábor egyéni vállalkozót, aki berepült a napirendre, 
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továbbá Aranyos László intézményvezetőt. Az előterjesztést a Humán bizottság tárgyalta és 
elfogadásra javasolja. Van-e az előterjesztéssel kapcsolatban frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási 
igény? dr. Barbarics Ildikót illeti a szó. 
 
dr. Barbarics Ildikó:  Köszönöm a szót. Éppen jókor futott be Béni Gábor, tudta, mikor kell jönni 
vagy jeleztek neki. A beszámolóval kapcsolatban kénytelen vagyok egy kicsit ugye a következő 
időszakot is már ide venni, hiszen azért is hosszabbítottunk a korábbi időponton, mert ugye arról volt 
szó, hogy ezáltal talán kedvezményesebben, könnyebben fog tudni szerződést kötni, előbb le tudja 
kötni stb. Ez a beszámoló azért sok újat a korábbihoz képest nem adott nekünk. Annyival több, hogy 
némi számot találunk a végén, ugye a karszalag váltásról, résztvevők, egyebet illetően, de azért nem 
kérünk többet, mert eddig is mindig azt kaptuk - üzleti titokra hivatkozva -, hogy nem kaptunk 
további tájékoztatást a Komlói Napok pénzügyi helyzetét illetően. Márpedig úgy gondolom, hogy ha 
máshogy nem szűkebb körben, mindenképpen le kell ülni a jövő időszakra vonatkozóan, hogy mi az a 
tendencia, ami tovább szeretnénk folytatni, ami nyilvánvalóan mind a meghívottakra és a pénzügyi 
kondíciókra is értendő, hiszen ez nagymértékben érinti a város lakosságát, és hát a vidéket, az ide 
látogatni vágyókat is. A beszámolóban is szerepelt, hogy hát az a népharag, amit a fizetősség maga 
után vont, az feltehetően befolyásolta a résztvevők létszámát, az idelátogatóknak a létszámát is. Én 
azt gondolom, hogy adott esetben akár több koncepciót ki kell alakítani és lehet, hogy ahhoz az kell, 
hogy több és nagyobb mértékben megismerjük azt a pénzügyi hátteret, amit ez maga után vonz,  
mert a döntéseknél szerintem erre is szükség lesz. Úgyhogy én azt gondolom, hogy erre kellene a 
jövőben készülni, hogy akár zártabb körben, de több fordulóban egyeztetni arról, hogy hogyan is 
képzeljük el a jövő évet. Köszönöm.  
 
Polics József: Köszönöm szépen. További vélemények, kérdések? Béni Gábort illeti a szó. 
 
Béni Gábor: Köszönöm szépen a szót! Hát az idei rendezvény - elnézést kérek, hogy utolsó 
pillanatban csak nyaralásból épp beestem, úgyhogy örülök, hogy ideértem még időben-, de akkor a 
kérdésre visszatérve, utolsó pillanatban dőlt el az, hogy milyen módon lesz megrendezve a 
rendezvény. Én úgy gondolom ez a kommunikációba elég nagy problémát okozott valamilyen szinten, 
fizetős lesz, nem lesz fizetős, kinek lesz fizetős, mennyit kell fizetni. Én úgy éreztem, hogy ez egy 
ilyen párt-politikai csatározás színterévé vált, ami a rendezvénynek a rovására ment. Ehhez még 
hozzájött egy olyan probléma, hogy különböző hangkeltő emberek fenyegető üzenetekkel öntötték el 
a különböző médiákat, amiket nem csak mi, hanem az előadó is megkapott; és elég komoly rendőri 
készültség is volt ez miatt, tehát nem egy vak fenyegetőzésnek tűnő történet, még a Terror Elhárítási 
Központnak a civil rendőrei is részt vettek a rendezvényen, tehát ez egy olyan szintű történet volt. Én 
úgy gondolom, hogy egy rendezvénynek, egy ünnepi rendezvénysorozatnak nem szabadna ilyen 
keretek között lezajlania, és ez ennek köszönhetően, szoktam azt mondani, hogy ha Dencsházán 
rendeztünk volna meg egy Majka koncertet, akkor is sokkal többtízszeres jegyet eladtunk volna, mint 
amit itt eladtunk. Tehát ez szégyen, hogy 1500 néző fizetőnéző jött be Komlóra egy ilyen színvonalú 
rendezvényre. A jövőre visszatérve én úgy gondolom, hogy bárki számára nyitott a lehetőség, lejárt a 
szerződésünk, mi abszolút nem ragaszkodunk ahhoz, hogy ez tovább folytassuk, hogyha ez ilyen 
pártpolitikai csatározások közepébe álljon, tehát nagyon szívesen átadjuk a lehetőséget bárkinek. Mi 
ezen az idei évi rendezvényen több millió forintot buktunk, nem egyes nem kettes és nem hármas és 
nem négyessel kezdődő számmal, hogyha már annyira a számokról szeretett volna bárki is hallani. 
Úgyhogy nagyon szívesen átadjuk a lehetőséget bárkinek. Köszönöm szépen. 
 
Polics József: Köszönöm szépen. Van-e még további kérdés? A jövő évi működésről úgyis 
hamarosan egyeztetni kell, mert van egy testületi döntés, most pedig van egy határidő módosítás, de 
én úgy gondolom, hogy minél előbb meg kell tennünk azt az egyeztetést, mert nem lehet azt az utolsó 
pillanatra hagyni. Kispál Lászlót illeti a szó. 
 
Kispál László: Elnézést, hogy ismételten szót kérek, nem is gondoltam, hogy itt. Mégiscsak egy pár 
mondattal szeretnék hozzászólni, amit én érzek, és ami bennem van és kikívánkozik. Nem tudom, 
miért volt érezhető kívülről, magunk ezt nem éreztük, legalábbis nem érezhettük, remélem nem is 
éreztettük senkivel, hogy pártpolitikai döntések születtek. Egy nagyon kínos döntés előtt álltunk. 
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Dönteni kellett, hogy milyen szerény városi lakóknak, milyen szerény beléptető rendszer mellett 
döntünk vagy még ezt is elvetjük, és hozzányúlunk esetleg a költségvetéshez. Az előterjesztések úgy 
készültek és úgy alakultak, hogy a polgármester úr segítségével egyéb források megteremtésével 
sikerült a városnak ezt a rendezvényt a lakók számára ingyenessé tenni. Ez mögött nem volt 
pártpolitika, volt egy nagyon jól közvetített igény, ami megjelent a KÖT frakció irányába, de 
megjelent szerintem mindenki irányában, hogy a városlakók megszokásból az elmúlt sok-sok év - én 
magánvéleményem ezt a jelzőt használni, hogy elkényeztetett városi rendezvények sorában - ezt sem 
kívánták fizetőssé tenni, emellett ment a dilemma. Még bizonyos értelemben elfogadtuk volna, talán 
még mi is, hogy szerényebb, de a jövő szempontjából pont ez a gondunk, hogy a költségvetés elbírja 
és akkor legyen a kényeztetés továbbra is, hogy ne legyen fizető, és akkor szerényebb fellépőkkel,s 
szerényebb keretek között. Az az elkényeztetett, hogy Majka, meg Halott Pénz, meg egyebek, ami az 
országban legnagyobb slágerek, és máshol bizony tizenezreket fizetnek belépődíjként ezek az 
együttesek megjelenése kapcsán. Nálunk nem ezt szokta meg a bányásztársadalom, még mindig a 
bányász hagyomány, a bányász melldöngetés vezeti az embereket, hogy nekünk ez megjár, és nekünk 
ennek kéne megfelelni. Nagyon nehéz az a döntés ilyenkor, hogy fizettessünk, ne fizettessünk, és én 
magam azon dilemmába voltam, és ezt fel is vetettem, többször kisebbségben maradtam. Ha ez a 
külső hang rajtunk keresztül erőteljesen követeli, akkor szondáztassuk meg, egy nagyon szerény és én 
szoktam egy együttest mondani, most ezt nem mondom reklámként, hogy melyik együttest hívjuk ide 
vagy pedig továbbra is Halott Pénz szintű együtteseket, és a közönség döntse el. Mert fizetek, hogyha 
Halott Pénz jön és nem fizettek, hogyha ha egy néptánccsoport jön és bennünket az szórakoztat csak, 
de akkor tömeg se lesz. Igaz, hogy vendéglátás sem fog megjelenni, ilyen szinten, mert azt mondja a 
vendéglátó, hogy akkor nem szolgáltatok ki, hiszen itt nem lesz tömeg és nincs ilyen módon nekem 
indokom felvonulni a vendéglátás tekintetében. Nehéz ez, semmiképp sem pártpolitika. Egy 
közvetített lakossági közvetítés, és ha az kívülről úgy tűnt, akkor elnézést kérünk érte, nem akartuk 
ebbe a csapdába ejteni sem magunkat, sem a vendégeket, azt szeretnénk, hogy a jövőben is inkább 
ingyen vagy nem tudom milyen forrásokból hozzá még pénzt teremteni, illetve nagyon szerény 
körülmények között, de akkor mindenki viselje el, hogy erre volt keretünk, és nem Hallott Pénz, nem 
Majka jelenik meg. Amit pedig mondott a rendező, főrendező és a tulajdonosa ennek a rendezvény 
szervezésnek, hogy külső hangok, az bizony szégyenérzetet ébreszt szerintem mindenkiben, hogy 
ezek megtörténhettek és ilyen ijesztgetések, fenyegetések. A Facebook sok mindent elvisel, de azt 
hiszem, hogy okkal jelent meg a TEK, meg a rendőrség nagyobb számban. Nem szokás kulturális 
rendezvényeken ilyen légkört teremteni vagy ilyen légkörben rendezvényt tartani, ez ránk nézve és a 
városlakókra szégyen. Köszönöm. 
 
Polics József: Köszönöm szépen. Kíván még valaki véleményt nyilvánítani? 
 
További kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

156/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Beszámoló a Komlói Bányásznapok 2023. évi rendezvényeiről 
 

A Képviselő – testület – a polgármester előterjesztése alapján, a Humán Bizottság véleményének 
figyelembevételével – megtárgyalta a „Beszámoló a Komlói Bányásznapok 2023. évi rendezvényeiről” 
tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület megismerte és elfogadja a 2023. évi Komlói Bányásznapok programjairól 
szóló beszámolót, egyúttal köszönetét fejezi ki a szervezőknek rendezvények sikeres 
lebonyolításáért. 

 
 



24 

2. A Képviselő-testület köszönetét fejezi ki az Eszperantó téri, Városház téri és a 
Sportközpont-Buszpályaudvar közti parkoló területén megrendezett programok lebonyolításáért az 
ACONA rendezvényszervezőnek. A Képviselő-testület megállapítja, hogy a vállalkozó a 
szerződésben foglalt feladatokat teljesítette, az előterjesztés mellékletét képező beszámolóját 
elfogadja.  

Polics József: Gábor én köszönöm neked és a csapatnak a munkáját a jövő évről pedig hamarosan 
egyeztettünk. 
 

9. sz. napirend 
 
Komló Városért Alapítvány alapító okiratának módosítása  
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: Tisztelettel köszöntöm Szarka Elemért, a Honismereti és Városszépítő Egyesület 
elnökét, illetve Ferenczy Tamást, a kuratórium elnökét. A Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság 
tárgyalta és elfogadásra javasolja az alapító okirat módosítását. Van-e a az előterjesztéssel 
kapcsolatban frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

157/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

A Komló Városért Alapítvány alapító okiratának módosítása 
 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében és a Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési Bizottság 
véleménye alapján – megvitatta „A Komló Városért Alapítvány alapító okiratának módosítása” című 
előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület kezdeményezi a Komló Városért Alapítvány közhasznú jogállásának 
bejegyzését és ennek megfelelően módosítja az alapítvány alapító okiratát. 

 
2. A Képviselő-testület a Komló Városért Alapítvány tevékenységi körét az alábbi közhasznú 

tevékenységgel bővíti: 

 „sport, ifjúsági ügyek 
- a helyi önkormányzattal együttműködve az Mötv. 13. § (1) bek. 15. pontja szerinti sport, 
ifjúsági ügyek, így különösen a Komló és térsége területén élő diákok és fiatalok 
tehetséggondozása.” 

 
3. A Képviselő-testület az 1. számú mellékletben szereplő (dőlt és vastagított karakterekkel szedett) 

módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratot elfogadja.   

 
4. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a határozat szerint módosított alapító 

okiratot és a változások nyilvántartásba vételhez szükséges dokumentumokat aláírja, 
nyilatkozatokat megtegye, és az alapítvány közhasznú jogállásának nyilvántartásba vétele 
érdekében a szükséges intézkedéseket teljesítse, illetve az ügyben az illetékes törvényszék előtt az 
alapító képviseletében eljárjon. Felhatalmazza továbbá a polgármestert arra, hogy a bírósági 
változásbejegyzési-, valamint a közhasznú jogállás nyilvántartásba vételi eljárás során esetleges 
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hiánypótlás alkalmával a hiánypótlás teljesítéséhez szükséges alapító okirat módosítást – utólagos 
jóváhagyás mellett – végrehajtsa. 

 
       Határidő: 2023. december 31. 
       Felelős: Polics József polgármester 
 
 

A L A P Í T Ó  O K I R A T  
-  m ó d o s í t á s o k k a l  e g y s é g e s  s z e r k e z e t b e n  -   

 
Komló Város Képviselő-testülete, a Komlói Honismereti és Városszépítő Egyesület a város kulturális életének 
további kiteljesedéséért, természeti, építészeti, kulturális és történeti értékeinek megőrzéséért 
 

KOMLÓ VÁROSÉRT ALAPÍTVÁNY-t 
 
hoznak létre. 
 
Az alapítvány nyitott, ahhoz valamennyi magyar és külföldi jogi személy, gazdasági társaság, költségvetési 
szerv, állampolgár, bármilyen magyarországi és külföldi közösség kapcsolódhat, ha a jelen alapítvány-rendelés 
céljaival egyetért, azt anyagi vagy bármilyen más eszközzel támogatni kívánja, beleértve az ellenszolgáltatás 
nélkül végzett személyes munkát is. 
 
Az alapítvány céljai és feladatainak teljesítése érdekében kész együttműködni minden olyan szervezettel, 
közösséggel és személlyel, amely, illetőleg aki a közös célok megvalósításán munkálkodik. 
Az alapítvány működése nyilvános, munkája során épít a támogatók kezdeményezésére, javaslataira. 
 

1. Az alapítvány neve:   KOMLÓ VÁROSÉRT ALAPÍTVÁNY 

2. Az alapítvány székhelye:  Komló, Városház tér 3. 

3. Számlavezető pénzintézet:  Szigetvári Takarékszövetkezet 

4. Az alapítvány jogi személy. 

5. Az alapítvány célja: 

- Elősegíteni Komló város kulturális életének kiteljesítését, elsődlegesen a hagyományos, 
nagyhírű rendezvények, találkozók támogatásával. 

- A város történetével, hagyományaival foglalkozó, a kulturális rendezvényekhez kapcsolódó, 
illetve egyéb irodalmi, művészeti munkák kiadásának támogatása, terjesztése. 

- A város építészeti és műemlékeinek megőrzése, fenntartásuk elősegítése, műalkotások 
létrehozása. 

- Környezeti, természeti értékek megőrzésében közreműködés. 

 
6. Az alapítvány működése során, céljai megvalósítása érdekében: 

 
- Gazdálkodik vagyonával. 
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- Együttműködik más, hasonló célú belföldi és külföldi alapítványokkal, külön megállapodás 
alapján gazdálkodó és egyéb szervekkel. 

 

7. Az alapítvány közhasznú szervezet.  

7.1. Az alapítvány céljának elérése érdekében az alábbi közfeladatokhoz kapcsolódó közhasznú 
tevékenységeket végzi: 

 

a) kulturális tevékenység körében 

-  települési önkormányzattal és megyei önkormányzattal együttműködve a helyi önkormányzatok és 
szerveik, a köztársasági megbízottak, valamint egyes centrális alárendeltségű szervek feladat- és 
hatásköreiről szóló 1991. évi XX. tv. 121. § a)-b) pontjaiban foglalt közösségi kulturális hagyományok, 
értékek ápolása, a művelődésre szerveződő közösségek tevékenységének, a lakosság életmódjának 
javítását szolgáló kulturális célok megvalósításának támogatása; művészeti intézmények, lakossági 
művészeti kezdeményezések, önszerveződések támogatása, a művészi alkotó munka feltételeinek 
javítása, a művészeti értékek létrehozásának, megőrzésének segítése,  

- a helyi önkormányzattal együttműködve Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 
CLXXXIX. tv. (Mötv.) 13.§ (1) bekezdés 7. pontja szerinti kulturális szolgáltatásnyújtás, 
előadó-művészeti szervezet támogatása, a kulturális örökség helyi védelme, a helyi közművelődési 
tevékenység támogatása, 

 

b) a kulturális örökség megóvásának körében  

- az önkormányzattal együttműködve a Mötv. 23. § (4) bek. 17. pontja szerinti kiemelt kulturális 
örökség védelme,  

- az önkormányzattal együttműködve Mötv. 23. § (5) 13. pontjában foglalt helyi közművelődési 
tevékenység támogatása, a kulturális örökség helyi védelme 

-  az állam, önkormányzat, nemzetiségi, társadalmi, gazdasági szervezetek, egyházak és állampolgárok 
közötti együttműködés keretében a kulturális örökség védelméről szóló 2001. évi LXIV. tv. 5. § (1) 
bekezdésében foglaltak szerint a kulturális örökség védelme,  

 

c) műemlék- és környezetvédelmi tevékenység körében  

- az állam, önkormányzat, nemzetiségi, társadalmi, gazdasági szervezetek, egyházak és állampolgárok 
közötti együttműködés keretében a kulturális örökség védelméről szóló 2001. évi LXIV. 61/B § (3) 
bekezdése szerinti nemzeti emlékhelyek védelme és hozzáférhetővé tétele,  

- az állammal és a helyi önkormányzati szervekkel együttműködve az épített környezet alakításáról és 
védelméről szóló 1997. évi LXXVIII. tv. 57/A § (2) bekezdése szerinti épített környezet alakítása és 
védelme, 

- a helyi önkormányzattal együttműködve az Mötv. 13. § (1) 11. pontja szerinti helyi környezet- és 
természetvédelem, 
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d) sport, ifjúsági ügyek 

 

- a helyi önkormányzattal együttműködve az Mötv. 13. § (1) bek. 15. pontja szerinti sport, ifjúsági 
ügyek, így különösen a Komló és térsége területén élő diákok és fiatalok tehetséggondozása. 

 

7.2. Az alapítvány nem zárja ki, hogy közhasznú szolgáltatásaiból tagjain kívül más is részesülhessen. 

7.3. Az alapítvány gazdasági-vállalkozási tevékenységet csak közhasznú vagy az alapító okiratban 
meghatározott alapcél szerinti tevékenység megvalósításával közvetlenül összefüggően, és e 
tevékenységek megvalósítását nem veszélyeztetve végezhet. Az alapítvány gazdasági-vállalkozási 
tevékenységének fejlesztéséhez közhasznú tevékenységét veszélyeztető mértékű hitelt nem vehet fel. 

7.4. Az alapítvány gazdálkodása során elért eredményét nem osztja fel, azt az alapító okiratban 
meghatározott közhasznú tevékenységre fordítja. 

7.5. Az alapítvány nem lehet korlátlan felelősségű tagja más jogalanynak, nem létesíthet alapítványt és 
nem csatlakozhat alapítványhoz. 

7.6. Az alapítványhoz csatlakozni vagyoni juttatás teljesítésével lehet. Az alapítványhoz olyan személy 
csatlakozhat, amelynek az alapítvány alapcéljaihoz hasonló alapcéljai vannak és ezek megvalósítása 
érdekében folytat tevékenységet. A csatlakozásról az alapítók együttesen döntenek. A csatlakozó a 
csatlakozást követően gyakorolja az alapítói jogokat. 

7.7. Az alapítvány vezető tisztségviselőt, a támogatót, az önkéntest, valamint e személyek közeli 
hozzátartozóját - a bárki által megkötés nélkül igénybe vehető szolgáltatások, illetve az egyesület által 
tagjának a tagsági jogviszony alapján nyújtott, létesítő okiratnak megfelelő juttatások kivételével - cél 
szerinti juttatásban nem részesítheti. 

7.8. Az alapítvány befektetési tevékenységet nem folytat.  

7.9. Az alapítvány váltót, illetve más hiteljogviszonyt megtestesítő értékpapírt nem bocsáthat ki. 

7.10. Az alapítvány közvetlen politikai tevékenységet nem folytat, szervezete pártoktól független és 
azoknak anyagi támogatást nem nyújt, pártpolitikai tevékenységet nem támogathat. 

7.11. Az alapítvány közhasznú jogállásának megszűnésekor köteles esedékes köztartozásait rendezni, 
illetve közszolgáltatás ellátására irányuló szerződéséből eredő kötelezettségeit időarányosan 
teljesíteni. 

8. Az alapítvány működése: 
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8.1. Az alapítvány legfőbb döntést hozó, illetve képviselő szerve a kuratórium. A kuratórium tagjai az 
alapítvány vezető tisztségviselői. 

A kuratórium feladata a működőképesség fenntartása, és a fenyegető fizetésképtelenség esetén a 
hitelezők érdekeinek szem előtt tartásával a szükséges intézkedések meghozatal, illetve 
kezdeményezése.  

 
A kuratórium tagjainak száma: 7 fő  

  
 Elnök:  Ferenczy Tamás          7300 Komló, Május 1. u. 8. 

Tagok: Simon Andrásné 7300 Komló, Függetlenség u. 26.,  
   Szarka Elemér  7300 Komló, Berek u. 1/A. 
   Götzerné Páva Mária 7300 Komló, Berek u. 1/G. 
   Jégl Zoltán                   7300 Komló, Mecsekfalu völgy 55. 
   dr. Pál Gabriella 7300 Komló, Vértanúk u. 20. 
   Hidegkuti Szabolcs 7300 Komló, Vértanúk u. 11. 
    
A kuratóriumi tagokat és az elnököt az alapítók együttesen jelölik ki határozatlan időtartamra. 
Az alapítók és közeli hozzátartozóik, illetve az alapítókkal bármilyen érdekeltségi jogviszonyban állók nem 
lehetnek többségben a kuratóriumban. 
A kuratóriumi tagság megszűnik: a tag lemondásával, halálával, közügyek gyakorlásától történő eltiltása és 
cselekvőképtelenné válása esetén, illetve az alapítványi célok megvalósításának közvetlen veszélyeztetése 
esetén az alapító általi visszahívással.  
 
8.2. A kuratórium döntési jogköre szükségszerűen kiterjed az alábbiakra: 

 -  az alapítványi vagyon kezelése és gyarapítása,  
- döntés az alapítványi vagyon felhasználásáról,  
- közhasznúsági jelentés elfogadása, 
- az alapítványi célok megvalósítása érdekében feladatok meghatározása és végrehajtás 

megszervezése, pályázat benyújtása, sikeres pályázat esetén az elnyert támogatás 
felhasználásáról való döntés, 

    - az éves pénzügyi beszámoló és a következő évi költségvetés elfogadása. 
 

8.3. A kuratórium feladatainak ellátását Komlói Közös Önkormányzati Hivatal meghatározott ügyintézője 
segíti. 

8.4. A kuratórium adminisztratív, titkári feladatainak ellátására tagjai közül titkárt választ. 

8.5. A kuratórium valamennyi tagja feladatát ellenszolgáltatás nélkül látja el. Szükséges költségeiket a 
kuratórium döntése alapján az alapítvány vagyonából kell fedezni. 

8.6. Nem lehet e közhasznú szervezet vezető tisztségviselője az a személy, aki korábban olyan közhasznú 
szervezet vezető tisztségviselője volt - annak megszűnését megelőző két évben legalább egy évig -, 

a) amely jogutód nélkül szűnt meg úgy, hogy az állami adó- és vámhatóságnál nyilvántartott adó- és 
vámtartozását nem egyenlítette ki, 

b) amellyel szemben az állami adó- és vámhatóság jelentős összegű adóhiányt tárt fel, 

c) amellyel szemben az állami adó- és vámhatóság üzletlezárás intézkedést alkalmazott, vagy 
üzletlezárást helyettesítő bírságot szabott ki, 
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d) amelynek adószámát az állami adó- és vámhatóság az adózás rendjéről szóló törvény szerint 
felfüggesztette vagy törölte. 

A tilalom az e pontban felsorolt módon megszűnt közhasznú szervezet megszűnését követő három 
évig áll fenn.  

8.7. A vezető tisztségviselő vagy erre jelölt bejelenteni köteles az érintett közhasznú szervezetnél, ha ilyen 
tisztséget egyidejűleg más közhasznú szervezetnél is betölt. 

8.8. Vezető tisztségviselő az a nagykorú személy lehet, akinek cselekvőképességét a tevékenysége 
ellátásához szükséges körben nem korlátozták. 

8.9. A vezető tisztségviselő ügyvezetési feladatait személyesen köteles ellátni. 

8.10. Nem lehet vezető tisztségviselő az, akit bűncselekmény elkövetése miatt jogerős szabadságvesztés 
büntetésre ítéltek, amíg a büntetett előélethez fűződő hátrányos következmények alól nem mentesült. 

8.11. Nem lehet vezető tisztségviselő az, akit e foglalkozástól jogerősen eltiltottak. Akit valamely 
foglalkozástól jogerős bírói ítélettel eltiltottak, az eltiltás hatálya alatt az ítéletben megjelölt 
tevékenységet folytató jogi személy vezető tisztségviselője nem lehet. 

8.12. Az eltiltást kimondó határozatban megszabott időtartamig nem lehet vezető tisztségviselő az, akit 
eltiltottak a vezető tisztségviselői tevékenységtől. 

8.13. Az alapítvány kedvezményezettje és annak közeli hozzátartozója nem lehet a kuratórium tagja. Az 
alapító okirat eltérő rendelkezése semmis. 

8.14. Az alapító és közeli hozzátartozói nem lehetnek többségben a kuratóriumban. Az alapító okirat eltérő 
rendelkezése semmis. 

8.15. A kuratórium elnöke és tagjai nyilatkozatukkal igazolják, hogy velük szemben összeférhetetlenségi 
ok nem áll fenn, illetve bejelentési kötelezettségüket tudomásul veszik. 

8.16. A vezető tisztségviselő a jogi személy tagjai, tagság nélküli jogi személy esetén a jogi személy 
alapítói részére köteles a jogi személyre vonatkozóan felvilágosítást adni, és számukra a jogi 
személyre vonatkozó iratokba és nyilvántartásokba betekintést biztosítani. A felvilágosítást és az 
iratbetekintést a vezető tisztségviselő a jogosult által tett írásbeli titoktartási nyilatkozat tételéhez 
kötheti. 

8.17. A vezető tisztségviselő megtagadhatja a felvilágosítást és az iratokba való betekintést, ha ez a jogi 
személy üzleti titkát sértené, ha a felvilágosítást kérő a jogát visszaélésszerűen gyakorolja, vagy 
felhívás ellenére nem tesz titoktartási nyilatkozatot. Ha a felvilágosítást kérő a felvilágosítás 
megtagadását indokolatlannak tartja, a nyilvántartó bíróságtól kérheti a jogi személy kötelezését a 
felvilágosítás megadására. 
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8.18. A vezető tisztségviselő az ügyvezetési tevékenysége során a jogi személynek okozott károkért a 
szerződésszegéssel okozott kárért való felelősség szabályai szerint felel a jogi személlyel 
szemben. 

8.19. Az alapítvány nevében az elnök, akadályoztatása esetén a titkár jogosult egy személyben eljárni. Az 
alapítvány bankszámlája feletti rendelkezésre, utalás indítására, készpénz felvételére és aláírásra a 
kuratórium elnöke és titkára külön-külön jogosult. 

8.20. Az elnök az alapítvány nevében önállóan jár el, jogosult az alapítvány jegyzésére, mely akként 
történik, hogy az elnök az alapítvány kézzel vagy géppel írt, előnyomott vagy nyomtatott neve fölé 
önállóan írja nevét. 

8.21. A kuratórium üléseit szükség szerint, de legalább negyedévenként össze kell hívni. Az ülések 
nyilvánosak, mely nyilvánosság kizárólag jogszabályban meghatározott esetekben korlátozható. A 
tárgyidőszakban beérkezett pályázatokat a negyedév utolsó hónapjának utolsó hetében el kell bírálni. 
A pályázatok beérkezésének határideje a negyedév utolsó hónapjának 15. napja. 

8.22. Bármely kuratóriumi tag kérheti kuratóriumi ülés összehívását a cél és az ok megjelölésével. Ilyen 
kérelem esetén a kuratórium elnöke köteles a kérelem beérkezésétől számított nyolc napon belül 
intézkedni az ülés összehívásáról. Ha ennek a kötelezettségének a kuratórium elnöke nem tesz eleget, 
a kuratórium ülését a kérelmet előterjesztő tag is összehívhatja. 

8.23. A pályázók által vállalt feltételek ellenőrzését Komlói Közös Önkormányzati Hivatal dolgozói vagy 
Komló Város Önkormányzatának költségvetési intézményei munkatársai látják el. Az ellenőrzés 
tapasztalatairól a megbízott munkatársak évente legalább egy alkalommal jelentést készítenek a 
kuratórium részére. 

8.24. A kétharmados többségi döntést igénylő eseteket kivéve a kuratórium határozatképes, ha tagjainak 
több mint a fele jelen van. A javaslat elfogadásához a jelenlévő kuratóriumi tagok több mint a felének 
igen szavazata szükséges (egyszerű többség). Minden tagot egy szavazat illet meg, 
szavazategyenlőség esetén a kérdést ismét szavazásra kell bocsátani és az esetleges újabb 
szavazategyenlőség esetén a javaslatot elvetettnek kell tekinteni. A kuratórium a döntéseit nyílt 
szavazással hozza meg.  

8.25. A megválasztott kuratóriumi tagok kétharmadának azonos tartalmú szavazata szükséges az 
alapítványi vagyon felhasználásával kapcsolatos döntésen túl a kuratórium bármely tagja elleni 
bizalmatlansági indítvány elfogadásához. Az indítványt írásban, a tagok legalább 20 %-ának kell 
előterjeszteni. Az indítványt az előterjesztéstől számított 8 napon belül tárgyalni kell. 

8.26. A döntéshozó szerv határozathozatalában nem vehet részt az a személy, aki, vagy akinek közeli 
hozzátartozója [Ptk. 8:1.§ (1) bek. 1. pont], élettársa (a továbbiakban együtt: hozzátartozó) a határozat 
alapján 

a) kötelezettség vagy felelősség alól mentesül, vagy 
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b) bármilyen más előnyben részesül, illetve a megkötendő jogügyletben egyébként érdekelt. Nem 
minősül előnynek a közhasznú szervezet cél szerinti juttatásai keretében a bárki által megkötés 
nélkül igénybe vehető nem pénzbeli szolgáltatás, illetve a társadalmi szervezet által tagjának, a 
tagsági jogviszony alapján nyújtott, létesítő okiratnak megfelelő cél szerinti juttatás. 

8.27. Az elnök feladata az alapítvány törvényes működésének operatív irányítása. Összehívja a kuratórium 
üléseit, végrehajtja, illetve végrehajtatja annak határozatait, gondoskodik a jogszabályban előírt 
számviteli, könyvviteli rend kialakításáról. 

8.28. A kuratórium által hozott döntésekről az elnök nyilvántartást vezet. A nyilvántartásnak tartalmaznia 
kell a döntés számát, keltét, hatályát, tartalmát, a szavazati arányt, a nyilvánosságra hozatal módját.  

8.29. A határozat hatályon kívül helyezése iránti eljárás: 

 
- A jogi személy tagja, tagság nélküli jogi személy esetén az alapítói jogok gyakorlója, a jogi 

személy vezető tisztségviselője és felügyelőbizottsági tagja kérheti a bíróságtól a tagok vagy az 
alapítók és a jogi személy szervei által hozott határozat hatályon kívül helyezését, ha a határozat 
jogszabálysértő vagy a létesítő okiratba ütközik. 

 
-  A határozat hatályon kívül helyezése iránt attól az időponttól számított harminc napon belül 

lehet keresetet indítani a jogi személy ellen, amikor a jogosult a határozatról tudomást szerzett 
vagy a határozatról tudomást szerezhetett volna. A határozat meghozatalától számított 
egyéves, jogvesztő határidő elteltével per nem indítható. 

-  Nem jogosult perindításra az, aki a határozat meghozatalához szavazatával hozzájárult, 
kivéve, ha tévedés, megtévesztés vagy jogellenes fenyegetés miatt szavazott a határozat 
mellett. 

-  Ha a határozatot a jogi személy vezető tisztségviselője támadja meg, és a jogi személynek 
nincs más olyan vezető tisztségviselője, aki a jogi személy képviseletét elláthatná, a perben a 
jogi személyt a felügyelőbizottság által kijelölt felügyelőbizottsági tag képviseli. Ha a jogi 
személynek nincs felügyelőbizottsága, vagy a felügyelőbizottság valamennyi tagja 
felperesként perben áll, a bíróság a jogi személy perbeli képviseletére ügygondnokot rendel 
ki. 

-  A határozat hatályon kívül helyezése iránti per megindításának a határozat végrehajtására 
halasztó hatálya nincs. A bíróság indokolt esetben a felperes kérelmére a határozat 
végrehajtását felfüggesztheti. A felfüggesztést elrendelő végzés ellen nincs helye 
fellebbezésnek. A perben bírósági meghagyás nem bocsátható ki. 

8.30. A kuratórium üléseire a meghívó kiküldése a titkár feladata. A meghívót a napirend közlésével az 
ülést megelőzően legalább 15 nappal igazolható módon a tagoknak meg kell küldeni. 

8.31. A kuratórium üléseit az elnök, távollétében a titkár vezeti. A titkár gondoskodik a kuratórium ülésén a 
jegyzőkönyv vezetéséről. A jegyzőkönyvnek tartalmaznia kell a jelenlévőket, a napirendi pontokat, a 
tanácskozás lényegét, a szavazati arányt, továbbá a meghozott döntést. A jegyzőkönyvet az elnök és a 
titkár, valamint egy kuratóriumi tag írja alá. 

8.32. A kuratórium döntéséről az elnök az érintettet 15 napon belül igazolható módon írásban tájékoztatja. 
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8.33. A kuratóriumnak azon tagja, aki három egymást követő, szabályszerűen összehívott ülésen alapos 
indok nélkül (betegség stb.) nem vesz részt, úgy tekintendő, hogy az alapítványi célok megvalósulását 
veszélyezteti, ezért a kuratórium erre vonatkozó jelzése alapján az alapítók a tagot visszahívják. A 
visszahívott tag pótlásáról az alapítók kötelesek gondoskodni. 

9. Az alapítványi vagyon  

9.1. Az alapítvány vagyonát céljának megfelelően, az alapító okiratban meghatározott módon kell kezelni 
és felhasználni. 

 
9.2. Az alapító és a csatlakozó, valamint ezek jogutódja az alapítvány részére juttatott vagyont nem 

vonhatja el és nem követelheti vissza. 

 
9.3. Az alapítványi vagyon felhasználásáról az alapító okirat rendelkezései, az alapítványhoz csatlakozó 

adományozók által meghatározott, a kuratórium által elfogadott feltételek keretei között a kuratórium 
dönt. A kuratórium pályázat útján anyagi juttatást nyújthat minden, az alapítványi cél megoldását 
elősegítő tevékenységre. A pályázatok kiírása, elbírálása, ezek nyilvánosságának biztosítása a 
kuratórium feladata. 

 
9.4. A pályázati felhívás nem tartalmazhat olyan feltételeket, amelyekből - az eset összes körülményeinek 

mérlegelésével - megállapítható, hogy a pályázatnak előre meghatározott nyertese van (színlelt 
pályázat). Színlelt pályázat a cél szerinti juttatás alapjául nem szolgálhat. 

9.5. Az alapítók az alapítvány létrejöttét követő 30 napon belül az alapítvány rendelkezésére bocsátják az 
alábbi vagyont: 

   
Komló Város Képviselő-testülete:   100.000.- Ft 

  (21/1991.(II.27.)KTH sz. hat. c./pont) 
  Komlói Honismereti és Városszépítő Egyesület    30.000.- Ft 

9.6. Az alapítvány vagyon részévé válnak a későbbiekben az alapítványhoz csatlakozó bel- és külföldi jogi 
és természetes személyek, társaságok, közösségek feltétel nélküli, valamint a kuratórium által 
elfogadott feltételhez kötött, meghatározott célra rendelt pénzbeli és dologi adományai. 

9.7. Az alapítvány, mint közhasznú szervezet a cél szerinti tevékenységéből, illetve vállalkozási 
tevékenységéből származó bevételeit és ráfordításait elkülönítetten tartja nyilván. 

10.    Beszámolási kötelezettség, az alapítvány nyilvánossága és közhasznú működésének feltétele 

10.1. A kuratórium az alapítvány tevékenységéről az alapítóknak évente beszámolni köteles. Az 
alapítvány tevékenységéről szóló éves beszámolót és közhasznúsági jelentést a kuratórium elnöke 
készíti elő, amelyeket a kuratórium ülésén megtárgyal és elfogadása után az alapítók 
rendelkezésére bocsátja. Az éves beszámoló elfogadásáról a kuratórium egyszerű többséggel dönt.  
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10.2. A kuratórium által megtárgyalt és elfogadott beszámolót, valamint közhasznúsági mellékletet - 
kötelező könyvvizsgálat esetén a könyvvizsgálói záradékot vagy a záradék megadásának elutasítását 
is tartalmazó független könyvvizsgálói jelentéssel együtt - az adott üzleti év mérleg fordulónapját 
követő ötödik hónap utolsó napjáig letétbe kell helyezni és közzé kell tenni, kötelező könyvvizsgálat 
esetén ugyanolyan formában és tartalommal, mint amelynek alapján a könyvvizsgáló a beszámolót 
felülvizsgálta. 

A letétbe helyezés és közzététel során a civil szervezetek bírósági nyilvántartásáról és az ezzel 
összefüggő eljárási szabályokról szóló törvényben szabályozottak szerint kell eljárni és a Civil 
Információs Portál számára a beszámolóval és a közzététellel kapcsolatos adatok lekérdezését 
lehetővé kell tenni.   

A beszámolóval kapcsolatban egyebekben a számvitelről szóló törvény, valamint annak 
felhatalmazása alapján kiadott kormányrendelet  előírásait kell alkalmazni. 

10.3. A beszámoló és a jelentés közzétételéről az elnök legkésőbb a tárgyévet követő év június 30-ig köteles 
gondoskodni. 

10.4. Az alapító okiratról, annak módosításáról, a kuratóriumi ülésekről és döntésekről, a szervezet 
működéséről és szolgáltatásai igénybevételének módjáról, a pályázatok meghirdetéséről, a megítélt 
támogatás címzettjeiről és a támogatás összegéről, továbbá az alapítvány éves tevékenységről 
készült beszámolóról és a közhasznúsági jelentésről az elnök Komló Város honlapján 
(www.komlo.hu) és a Komlói Kirakat c. újságban Komló Város Önkormányzata részére biztosított 
sajtófelületen, 15 napon belül tájékoztatja a nyilvánosságot. 

10.5. Az alapítvány és a kuratórium működésével kapcsolatos iratokba, így különösen a döntések 
nyilvántartásába, jegyzőkönyvekbe, beszámolókba, az éves közhasznúsági jelentésbe az alapítvány 
székhelyén a titkárral előre egyeztetett időpontban bárki betekinthet, illetőleg abból a kuratórium 
elnökétől szóban vagy írásban tájékoztatást, saját költségére másolatot kérhet. 

10.6. Az alapítvány feletti adóellenőrzést az adóhatóság, az államháztartásból származó (költségvetési) 
támogatás felhasználásának ellenőrzését törvény eltérő rendelkezése hiányában az Állami 
Számvevőszék, az állami vagy önkormányzati költségvetésből, illetve a nemzetközi forrásokból 
juttatott támogatások felhasználásának ellenőrzését a külön jogszabály szerinti ellenőrzési 
szervezet, a közhasznú működés feletti törvényességi ellenőrzést pedig a reá irányadó szabályok 
szerint az ügyészség látja el. 

 
11.  Az alapítói jogok gyakorlása 

 
11.1. Ha az alapító meghalt, jogutód nélkül megszűnt vagy más okból az alapítói jogait véglegesen nem 

gyakorolja, az alapítói jogokat az alapító által az alapító okiratban kijelölt személy vagy alapítványi 
szerv, kijelölés hiányában a kuratórium gyakorolja. 

 
11.2. Az alapítók az alapítói jogokat együttesen, de nem testületben gyakorolják. Az alapítók alapítói 

joggyakorlással kapcsolatos döntéseit az alapítók mindenkori képviselői hajtják végre.  
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12. Az alapítvány megszűnése: 

 
12.1 . Az alapítvány határozatlan időre alakul. Megszűnés esetén az alapítványi vagyon csak kulturális és 

művelődési, oktatási célokra használható. Az alapító az általa juttatott vagyonról az alapítvány jogutód 
nélküli megszűnésekor az alapítvány céljával azonos vagy hasonló célú alapítvány vagy egyesület 
számára rendelkezhet 

 
12.2 . A nyilvántartó bíróság jogszabályban meghatározott szervezetnek juttatja a vagyont, ha az alapító 

okirat, vagy az alapító nem rendelkezik a megszűnő alapítvány vagyonáról, vagy ha az alapító okirat 
által megjelölt személy, vagy az alapító által megjelölt alapítvány, egyesület a vagyont nem fogadja el, 
vagy azt nem szerezheti meg. 

 
12.3  Az alapítvány megszűnik, ha 

a) az alapítvány a célját megvalósította, és az alapító új célt nem határozott meg; 
b) az alapítvány céljának megvalósítása lehetetlenné vált, és a cél módosítására vagy más 
alapítvánnyal való egyesülésre nincs mód; vagy 
c) az alapítvány három éven át a célja megvalósítása érdekében nem folytat tevékenységet. 
 

12.3. Az alapító nem szüntetheti meg az alapítványt. 
 
12.4. Ha valamelyik megszűnési ok bekövetkezik, a kuratórium értesíti az alapítói jogokat gyakorló 

személyt vagy szervet a szükséges intézkedések megtétele érdekében, és a megszűnési ok 
bekövetkeztét közli a könyvvizsgálóval is. 

 
12.5. Ha az alapítói jogokat gyakorló személy vagy szerv a megszűnési ok alapján harminc napon belül 

érdemi intézkedést nem hoz, a kuratórium ezt követően köteles a nyilvántartó bírósághoz bejelenteni a 
megszűnési okot. A bejelentési kötelezettség késedelmes voltából vagy elmulasztásából eredő 
károkért az alapítvánnyal és harmadik személyekkel szemben a kuratórium tagjai egyetemlegesen 
felelnek. 

13. A jelen alapító okiratban nem szabályozott kérdésekben 2013. évi V. tv. (Ptk.) és az egyesülési jogról, a 
közhasznú jogállásról, valamint a civil szervezetek működéséről és támogatásáról szóló 2011. évi CLXXV. 
törvény előírásai és a vonatkozó egyéb jogszabályok mindenkor hatályos rendelkezései az irányadók. 

14. Az alapító okirat és annak módosítása a Pécsi Törvényszéknél bejegyzésre köteles. A bejegyeztetésről a 
kuratórium titkára gondoskodik. Az alapítvány a bírósági nyilvántartásba vételével jön létre, az alapító 
okirat módosítása a bírósági nyilvántartáson történő átvezetéssel hatályosul. Az alapítvány tevékenységét a 
nyilvántartásba vételről szóló határozat jogerőre emelkedése napján kezdheti meg. 

 
Záradék: 
 
Jelen alapító okirat egységes szerkezetbe foglalt szövege megfelel a létesítőokirat-módosítások alapján 
hatályos tartalmának. 
 
Az alapítók döntése alapján az alapító okirat 7., 7.1. d), 8.2, 8.6., 8.7., 8.26. b), 9.7., 10., 10.1., 10.2., 10.4., 
10.5., 10.6.  pontjai módosultak. A módosítások dőlt, vastag betűvel szedettek..  
 
 
Komló, 2023. november … 
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Az alapítók nevében: 

 
 
 
Komló Város Önkormányzat Képviselő-testülete Komlói Honismereti és Városszépítő Egyesület 
 Polics József Szarka Elemér 
 polgármester elnök 
 
                              
 

10. sz. napirend 
 
XIII. Komló Városi Nemzetközi Kolbásztöltő Fesztivál nagyrendezvényi költségkerete 
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: Tisztelettel köszöntöm itt is Szarka Elemért, a Honismereti és Városszépítő Egyesület 
elnökét. Az előterjesztést a Pénzügyi, ellenőrzési és gazdasági bizottság tárgyalta és elfogadásra 
javasolja. A bizottsági ülésen is elmondtam, most már kétoldalú aláírt megállapodással rendelkezünk, 
és december közepéig meg is jön rá a forrás 1 millió forintos rendezvény támogatást kapunk egy 
Támogatótól. Ez annyit jelent majd, hogy a másfél  millió forintból vagy a 
kettőmillió-háromszázezer forintból, akár hogyan megközelíthetem, 1 millió forint más által lesz 
finanszírozva. Tehát ez ennyivel kevesebbe fog kerülni Komló Város Önkormányzatának,  ez már 
majd a jövő évi költségvetésbe így bele tud kerülni. Természetesen dolgozom azon tovább, hogy a 
fesztiválunk, ami egy nagyon sikeres fesztivál, további támogatásban részesüljön. 
Van-e frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény? 
Frakcióvélemény, kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

158/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

XIII. Komló Városi Nemzetközi Kolbásztöltő Fesztivál nagyrendezvényi költségkerete 
 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Pénzügyi, Ellenőrzési és Gazdasági Bizottság 
javaslatának figyelembevételével – a benyújtott nagyrendezvényi költségkeretet megtárgyalta és az alábbi 
határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület 2.300.000.- Ft-ot biztosít a 2024. február 10. napján megrendezésre kerülő 
XIII. Komló Városi Nemzetközi Kolbásztöltő Fesztiválra (továbbiakban: Kolbásztöltő Fesztivál), az 
önkormányzat a 2024. évi költségvetése terhére. 

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a Komlói Honismereti és Városszépítő 

Egyesület részére 1.500.000.-Ft vissza nem térítendő működési célú pénzeszköz átadására, a 
Kolbásztöltő Fesztivál megrendezéséhez. (mellékelt kérelem csatolva) 

 
3. A fennmaradó 800.000.-Ft a Nemzetközi kapcsolatok előirányzat előző évi bázisának 

megemelésére, illetve a kapcsolódó adó és járulék vonzat fedezetül szolgál.  

 



36 

4. A Képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy az előirányzatok 2024. évi költségvetésben történő 
szerepeltetéséről gondoskodjon.  

 
 
Határid ő: 2024. január 31. - pénzeszköz átadásra 
  2024. február 15. - költségvetés tervezésre 
Felelős: Polics József polgármester 
 
 
Polics József: Tehát a XIII. Nemzetközi Kolbásztöltő Fesztivál 2024. február 10-én kerül 
megrendezésre a Komlói Sportközpontban, készüljenek a csapatok. Bízunk abban, hogy nem jön már 
semmi közbe, ami az elmúlt években közbe jött, a szervezés gőzerővel folyik. Legyen nagyon sok 
embernek egy nagyon szép napja, ezért mi mindent megteszünk. Köszönöm szépen. 
 

11. sz. napirend 
 
A helyi menetrend szerinti autóbusszal végzett személyszállítási közszolgáltatásra kiírt 
pályázat eredményhirdetése 
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: Hát, ez jön, mint a helyi járat, és elég sűrűn jön ez a téma itt elénk. Két bizottság 
tárgyalta a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság, valamint a Pénzügyi, ellenőrzési és gazdasági 
bizottság, mindkettő elfogadásra javasolja. Ebben a témában a pályázat kiírása alkalmával létrejött 
egy ad hoc bizottság, akik a pályázatot értékelték. Egy pályázat érkezett, a Volán Busz Zrt. pályázata 
érkezett be. Sajnos olyan feltételeket és olyan pénzügyi elkötelezettségeket tartalmazott, amit nem 
tudunk bevállalni. 10 éves időtartamra szólt volna a szerződés, és most jön ugyanaz a játék, amit ma 
nem is tudom, ha a 5. alkalommal durván, történik.  2012-ben lett elfogadva a törvény tehát 
maximum 2 éves hosszabbítást tudunk tenni a jelenlegi szolgáltatóval, de a vele 2 évre kötendő 
megállapodás megkötése, hát reméljük menni fog. A tömegközlekedés megállapodástól függetlenül 
menni fog. Egy biztos, aláírt megállapodásunk van a helyközi helyibe való igénybevételére, holnaptól 
el fogjuk kezdeni a testületi döntés alapján a kétéves megállapodásnak az előkészítését. Van-e frakció 
vélemény? Ebben a témában van-e kérdés, hozzászólás igény? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

159/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Helyi menetrend szerinti autóbusszal végzett személyszállítási  közszolgáltatásra kiírt pályázat 
eredményhirdetése 

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, valamint Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési 
Bizottság, valamint a Pénzügyi, Ellenőrzési és Gazdasági Bizottság javaslatának figyelembevételével – 
megtárgyalta a helyi menetrend szerinti autóbusszal végzett személyszállítási közszolgáltatásra kiírt 
pályázat eredményhirdetése című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

1. A Képviselő-testület az előterjesztés 6. sz. mellékletét képező bírálati jegyzőkönyvben foglaltak 
alapján a helyi, menetrend szerinti autóbusszal végzett személyszállítási szolgáltatásra lefolytatott 
pályázati eljárást eredménytelenné nyilvánítja. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a 
szolgáltatót az eredményről tájékoztassa.  

 
Határid ő: 2023. december 15. 
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Felelős: Polics József polgármester 
 

2. A személyszállítási közszolgáltatásokról szóló 2012. évi XLI. törvény 24. § (4) bekezdése alapján a 
Képviselő-testület közvetlenül bízza meg a közszolgáltatással a VOLÁNBUSZ Zrt.-t (székhely: 
1091 Budapest, Üllői út 131., adószám: 10824346244) határozott időre, 2025. december 31. 
napjáig. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a módosított megállapodást a 
VOLÁNBUSZ Zrt.-vel, mint Szolgáltatóval megkösse. 

 
Határid ő: 2024. február 15. 
Felelős: Polics József polgármester 

 

 

3. A Képviselő-testület jóváhagyja a helyi menetrend szerinti személyszállítást biztosító 
közszolgáltató kiválasztására irányuló nyílt pályázati eljárás előkészítésének megindítását. A 
Képviselő-testület utasítja az aljegyzőt, hogy az eljáráshoz kapcsolódó alapadatoknak az Európai 
Unió Hivatalos lapjában való előzetes közzétételéről gondoskodjon.  

 
Határid ő:  2024. február 15.  
Felelős:  dr. Müller József aljegyző 

 
 

12. sz. napirend 
 
A belső ellenőrzési terv 2024. évre, illetve a 2024-27 évi stratégiai terv 
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József:  Minden év végén visszatérő napirend. A Pénzügyi, ellenőrzési és gazdasági bizottság 
tárgyalta és elfogadásra javasolja. Van-e frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal,  egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

160/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Belső ellenőrzési terv 2024. évre és a 2024-2027. évi stratégiai terv  
 

A Képviselő-testület - a jegyző előterjesztésében, a Pénzügyi, Ellenőrzési és Gazdasági Bizottság 
véleménye alapján - megtárgyalta a 2024. évre vonatkozó belső ellenőrzési és a 2024-2027. évekre 
vonatkozó stratégiai tervet és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület az előterjesztés 1. és 2. számú mellékleteiben szereplő ellenőrzési terveket 
jóváhagyja azzal, hogy az éves ellenőrzési terv végrehajtásáról a pénzügyi zárszámadással együtt a 
jegyző beszámol a testületnek. 

 
2. A Képviselő-testület az előterjesztés 3. és 4. számú mellékletében szereplő ellenőrzési terveket 

megismerte, azok tartalmával egyetért azzal, hogy azok végrehajtásáról a pénzügyi zárszámadással 
együtt a jegyző beszámol a testületnek. 
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Határid ő: a 2024. évi pénzügyi zárszámadással egyidejűleg 
Felelős: dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 
 

13. sz. napirend 
 
A Nagyrét utcai közút és járda károsodása miatt támogatás visszafizetés 
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: Két bizottság tárgyalta ezt az előterjesztést is, a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési 
bizottság, valamint a Pénzügyi, ellenőrzési és gazdasági bizottság, mindkettő elfogadásra javasolja. 
Van-e frakcióvélemény, kérdés, hozzászólás igény? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt.  
 
Polics József: Egy 4,5 millió forintos visszafizetésről fog dönteni most a Képviselő-testület. Már egy 
jó ideje a Nagyrét utcában van az a mozgó, de a hosszát tekintve a viss maior pályázatba beadott 
hosszhoz igazodó szakasz. Mint már az első vagy 2. napirendnél mondtam, van egy viss maior 
pályázatunk, ahol a Kincstár ugyanúgy egy belső kontroll, mint ennél a pályázatnál. Na most, mi 
beadtunk egy 2.200.000,-Ft környéki visszafizetést a mi gördülő számunkkal, és hát most össze 
passzították a vis maiorban lévő folyóméterekkel, és az ahhoz kapcsolódó költségvetési tétellel 
4.400.000,-Ft. Ha én csak a Nagyrét utcát veszem, ahol 410.000.000,-Ft volt a teljes beruházási 
összeg, amit támogatásban megkaptunk 100%-ban, abból most vissza kell fizetni az 1%-át, azt 
mondom, hogy ez nem egy vészszám. Ha meg az összes 10 milliárdhoz viszonyítok, akkor meg  
morzsácska az egész. Nem tudunk mit tenni, a pályázat, addig nincs lezárva, amíg ez a kérdés nincs 
rendezve. Ha nincs lezárva, akkor nem kezdődik el a fenntartási időszak. Aki ott vállalkozó elkezdett 
bármit csinálni, mert ilyen gondba vagyunk a Határ úton, és ő bérlő jelenleg, és tovább szeretne 
fejleszteni, ahhoz hitelt szeretne felvenni, az tulajdon, tehát annyi millió összefüggése van ennek a 
kérdésnek, ezért is a fogamat húzzák, de javaslom elfogadásra.  
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

161/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Nagyrét utcai közút és járda károsodása miatt támogatás visszafizetése 
 

A Képviselő-testülete – a polgármester előterjesztésében, a Pénzügyi, Ellenőrzési és Gazdasági, valamint a 
Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési Bizottság állásfoglalása alapján – megtárgyalta a Komló, Nagyrét utcai 
infrastruktúra fejlesztési pályázattal kapcsolatos támogatás visszafizetéséről szóló előterjesztést és az 
alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület tudomásul veszi a Támogató által meghatározott, a 
TOP-1.1.1-16-BA1-2017-00002 azonosító számú, „Komló, Nagyrét utcai meglévő ipari terület 
alapinfrastruktúra fejlesztése” című projekttel kapcsolatos bruttó 4.548.696,- Ft összegű 
támogatás visszafizetési kötelezettséget. A Képviselő-testület jóváhagyja a fenti összegnek a 
Támogató részére történő visszafizetését a 2023. évi költségvetési rendelet 10. sz. mellékletében 
szereplő „Pályázati támogatás – visszafizetési keret” előirányzat terhére, egyben felkéri a 
polgármestert, hogy az átutalásról intézkedjen.  

Határid ő:  2023. november 30. 
Felelős:  Polics József   polgármester 
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2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a támogatás visszafizetésével 
kapcsolatosan az 1. sz. mellékletben szereplő Támogatási Szerződés 3. számú módosítását Komló 
Város Önkormányzat képviseletében aláírja. 

Határid ő:  2023. november 30. 
Felelős:  Polics József   polgármester 

 

3. A Képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy a 2023. évi költségvetési rendelet soron következő 
módosítása alkalmával az előirányzat átvezetéséről intézkedjen. 

Határid ő:  2023. december 31. 
Felelős:  dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 

 
 

14. sz. napirend 
 
A volt postahivatalok helyiségeinek értékesítése 
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: A Pénzügyi, ellenőrzési és gazdasági bizottság tárgyalta az előterjesztést és 
elfogadásra javasolja. A bizottság az alábbi javaslatokat tette az egyes ingatlanok vonatkozásában, 
helyrajzi számokat nem olvasom fel. A Szilvási Alkotmány utca 46 b volt postahivatal 
5.800.000,-Ft,,-ért (ÁFA-mentes összegekről beszélünk, tehát ez a fizetendő összeg) a Kenderföldi 
Tompa Mihály 10. 14.200.000,-Ft-ért és a körtvélyesi Nagyszántó utca 6 alatti ingatlan pedig 
11.600.000,-Ft forintért javasolja liciten a kikiáltási árát ennek a három postahivatalnak. A 4. 
Postahivatal, a Petőfi téri postai hivatal pedig saját hatáskörben döntött a bizottság a bérbeadás induló 
licit áráról. Itt megint a határozatokban benne van a szokásos, és az egyéb költségeket még meg kell 
téríteni. és amit most már egy jó ideje alkalmazunk. hogy elektronikus licit eljáráson történik ezen 
ingatlanoknak az értékesítése. Van-e frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény? 
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

162/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Volt postahivatalok helyiségeinek értékesítése 
 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, valamint a Pénzügyi, Ellenőrzési és Gazdasági 
Bizottság javaslatának és a Körtvélyesi Településrészi Önkormányzat véleményének figyelembevételével 
– a volt postahivatalok helyiségeinek értékesítéséről szóló előterjesztést megtárgyalta és az alábbi 
határozatot hozza: 
 
1. A Képviselő-testület értékesítésre kijelöli az alábbi önkormányzati tulajdonú ingatlanokat, és az 

értékesítés céljából liciteljárás lefolytatását rendeli el: 

 
- Komló, Alkotmány u. 46/B. sz. alatti 3773/A/3 hrsz.-ú, 26,65 m2 alapterületű „egyéb helyiség”, 

- Komló, Tompa M. u. 10. sz. alatti 3511/A/15 hrsz-ú, 65,93 m2 alapterületű „egyéb helyiség”,  
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- Komló, Nagyszántó u. 6. sz. alatti 1521/15/A/47 hrsz.-ú, 80,77 m2 alapterületű, „iroda”. 

 
2. Az ingatlanok kikiáltási árát a Pénzügyi, Ellenőrzési és Gazdasági Bizottság az alábbi összegben 

határozta meg: 

  
- Alkotmány u. 46/B.,  3773/A/3 hrsz.:   5.800.000,-Ft (áfa mentes) 

- Tompa M. u. 10., 3 511/A/15 hrsz.: 14.200.000,-Ft (áfa mentes) 

- Nagyszántó u. 6.,  1521/15/A/47 hrsz.:  11.600.000,-Ft (áfa mentes) 

 
3. A licit nyertesének a terület vételárán felül meg kell térítenie a forgalmi értékbecslés díját 

(ingatlanonként 75.000,- Ft) is. 

 
4. A Képviselő-testület az alábbiak szerint eltér Komló Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

licitszabályzatától:   

 
4.1.  A licit elektronikus úton, az alábbiak szerint kerül lebonyolításra. 
4.2.  A regisztráció a személyes adatok, illetve cég esetén a cégkivonat és az aláírási címpéldány 

e-mailen, a vagyon@komlo.hu e-mail címre történő megküldésével történik. Az adatok 
ellenőrzésére a szerződés aláírásakor kerül sor. 

4.3. A liciten való részvétel feltételeinek elfogadásáról szóló nyilatkozatot e-mailben kell megtenni, 
legkésőbb a licit megkezdéséig. 

4.4. Az ajánlatokat a vagyon@komlo.hu e-mail címre, a hirdetményben megjelölt időpontban lehet 
megtenni, a licitáló nevének feltüntetésével.  

 A licitbizottság válaszüzenetben tájékoztatja az ajánlattevőt, amennyiben érkezett magasabb 
összegű ajánlat, ez esetben a licitálót tájékoztatni kell a további licit lehetőségéről. A licitálónak 
legfeljebb 10 perc áll rendelkezésére az új ajánlat megtételére. Amennyiben a 10 perc 
eredménytelenül telik el, úgy az addig legmagasabb ajánlatot tevő nyeri a licitet, melyről 
valamennyi licitálót értesíteni kell. 

4.5. A licitbizottság 2 főből áll. 

 
5. A licitre készülő pályázati kiírásban, illetve a pályázók által tett nyilatkozatban az alábbiakat is 

rögzíteni kell: 

 
5.1. Az adásvételi szerződés aláírására a korábbi bérlő, a Magyar Posta Zrt. bérleti szerződéseinek 

megszűnését követően kerülhet sor. 
5.2. A licit nyertese vállalja, hogy vételi szándékát mindaddig fenntartja, míg a szerződés aláírására sor 

kerülhet. Ellenkező esetben a befizetett előleget elveszíti. 
5.3. Amennyiben a licitet követő 1 éven belül az adásvételi szerződés aláírására azért nem kerül sor, 

mert a Magyar Posta Zrt. nem mondta fel a bérleti szerződését, úgy az Önkormányzat 
érvénytelennek nyilvánítja a liciteljárást és a tényleges felmondást követően új liciteljárás kerül 
lefolytatásra. Ebben az esetben a licitnyertes részére a liciten befizetett előleg visszafizetésre 
kerül. 

 
6. A nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI törvény 14. § alapján a helyi önkormányzat tulajdonában 

lévő ingatlan értékesítése esetén az államot elővásárlási jog illeti meg. Az adásvételi szerződés 
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megkötésére csak az elővásárlásra jogosult (Magyar Állam) megkeresését és fenti jogszabályban előírt 
határidőn belül (35 nap) megtett nyilatkozatát követően kerülhet sor. 

 
7. Az adásvételi szerződés készítésével járó valamennyi költség a vevőket terheli. 

 
8. A Képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy intézkedjen a versenytárgyalás kiírásáról, az elővásárlásra 

jogosult megkereséséről, majd az adásvételi szerződések elkészíttetéséről és a vételár, valamint az 
értékbecslési díj befizettetéséről.  

 
9. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az adásvételi szerződések aláírására. 

 
Határid ő:  2024. április 15. 
Felelős:  Polics József polgármester 

 dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 
 

15. sz. napirend 
 
Komló város településrendezési tervében lévő szabályozási vonalak felülvizsgálata 
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: Egy ilyen hétéves felülvizsgálati kötelezettségnek teszünk eleget a rendezési terv 
vonatkozásában, ilyen egyszerű határozatunk még a rendezési tervnél nem volt. A Jogi, ügyrendi és 
közbeszerzési bizottság és a Pénzügyi, ellenőrzési és közbeszerzési bizottság tárgyalta és elfogadásra 
javasolja mindkét bizottság. Van-e frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

163/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Komló Város településrendezési tervében lévő szabályozási vonalak felülvizsgálata 
 

Komló Város Önkormányzat Képviselő-testülete – a polgármester előterjesztésében, a Jogi, ügyrendi és 
közbeszerzési bizottság, valamint a Pénzügyi, ellenőrzési és gazdasági bizottság állásfoglalásának 
figyelembevételével – megtárgyalta a Komló Város településrendezési tervében lévő szabályozási vonalak 
felülvizsgálatának kérdését, és az alábbi határozatot hozza: 

1) A Képviselő-testület Komló Város településrendezési tervében a szabályozási vonalakat    - a 
közérdekű elrendelési indok fennállása okán - változatlan módon szerepelteti. 

 
Határid ő:  2023. november 29. 
Felelős: Kersity Antal főépítész    
 

16. sz. napirend 
 
GLOBOMAX Zrt-vel kötend ő megállapodás jóváhagyása, fedezet biztosítása 
Előadó: Polics József polgármester 
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Polics József: Az előterjesztést a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság és a Pénzügyi, ellenőrzési 
és gazdasági bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja. Egy „hosszú távú”, mert 5 éves 
elkötelezettségről dönt a testület, de itt az elmúlt percekben is látszott, de meg tapasztaltuk az elmúlt 
időszakban, hogy ezen a 15 éves rendszerrel már volt gondunk bőven és ezért van itt ez a javaslat a 
testület előtt. 5 éves bérlet után maradvány érték nélkül tulajdonba fog átmenni a készülék, addig 
minden javítás-karbantartás meg ehhez kapcsolódó dolgok a bérbeadót fogja terhelni, a használatával 
kapcsolatos kioktatás is. 
Van-e frakcióvélemény? Van-e kérdés, hozzászólás igény?  
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

164/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Szavazórendszer cseréje, GLOBOMAX Zrt.-vel kötendő megállapodás jóváhagyása, fedezet 
biztosítása 

 
Komló Város Önkormányzat Képviselő-testülete – a jegyző előterjesztésében a Pénzügyi, ellenőrzési és 
gazdasági bizottság, valamint a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság véleményének 
figyelembevételével - megtárgyalta a „Szavazórendszer cseréje, GLOBOMAX Zrt-vel kötendő 
megállapodás jóváhagyása, fedezet biztosítása” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület a Mikro Voks szavazórendszerhez szükséges eszközök bérletére, és a rendszer 
kiépítésére, felújítására vonatkozó ajánlat feltételeiről részletesen tájékozódott, azt elfogadja. A 
szerződéskötés során a beszerzési szabályzatban rögzített szabályok alkalmazásától a szolgáltatás 
egyedi jellegére, és a több évtizedes megbízható üzleti kapcsolatra tekintettel eltekint.  

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy az Önkormányzat nevében a 

GLOBOMAX Zrt-vel (1155 Budapest, Wysocki u. 1.; képviseli: Amberger Árpád vezérigazgató) 
bérleti szerződést kössön az alábbi feltételek mellett: 
 
- 60 hónapos bérleti konstrukció, negyedéves fizetési esedékességekkel, havi bruttó 187.658-,Ft 

bérleti díj mellett;  
- a meglévő szavazópultok leselejtezése és a cégnek történő térítésmentes átadása; 
- 17 db új, digitális kijelzővel rendelkező, vezeték nélküli kommunikációt biztosító, egyedi kódos 

belépéssel működő szavazópult telepítése; 
- 100.000,-Ft+ÁFA összegért történő vásárlási lehetőség biztosítása a bérleti időszak végén az 

Önkormányzat által kijelölt szervezet részére; 
- kötelezettségvállalás a Mikro Voks Support Premium átalánydíjas karbantartási szerződés 

fenntartására a bérleti időszakra; 
- oktatási- és karbantartási háttér biztosítása a rendszer üzemeltetéséhez. 

 
Határid ő: 2023. december 31. 
Felelős: Polics József polgármester 

 
3. A Képviselő-testület a szerződés teljesítésének pénzügyi feltételeit az adott évi költségvetésben 

dologi előirányzatként biztosítja. Utasítja a címzetes főjegyzőt, hogy a költségvetések összeállítása 
során a szükséges fedezetet tervezze be.  
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Határid ő: 2024. február 28.  
 Felelős: dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 

 
17. sz. napirend 

 
Döntés a nem költségvetési szervek önkormányzati támogatásával kapcsolatos pályázat 
kiírásáról 
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: Következő napirendi pontunk ez így év vége előtt mindig egy visszatérő napirendi pont.  
Az előterjesztést a Humán bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja. Az előző évi kiíráshoz képest 
nincs változás. Frakció vélemény van-e, hozzászólási igény, kérdés? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 igen 
szavazattal egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

165/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Döntés a nem költségvetési szervek önkormányzati támogatásával kapcsolatos pályázat kiírásáról 
 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, valamint a Humán Bizottság véleményének 
figyelembevételével – megtárgyalta a „Döntés a nem költségvetési szervek önkormányzati támogatásával 
kapcsolatos pályázat kiírásáról” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület a nem költségvetési szervek támogatására az előterjesztés 1. sz. melléklete 
szerinti tartalommal pályázatot ír ki.  

 
2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázati felhívás megjelentetéséről, valamint 

közzétételéről gondoskodjon. 

 
Határid ő:  2023. december 15. 
Felelős:  Polics József polgármester 

 
3. A Képviselő-testület felkéri az alpolgármestert, a bizottsági elnököket, valamint Bareithné Benke 

Nikolett települési képviselőt, hogy a beérkező támogatási kérelmek alapján készítsenek javaslatot 
a nem költségvetési szervek keretösszegének felosztására. 

Polics József: Tehát bíztatom a civil szervezeteket -  akik pályáztak eddig is, és akik nem pályáztak 
és pályázó képesek - 2024. január 15. meg fog jelenni sok helyen az információ, de már most szólok, 
hogy készüljenek. 
 

18. sz. napirend 
 
A Komlói Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsa ülésén hozott 
határozatok jóváhagyása 
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: Itt még a múltkori, szeptember 28-ai Tanács határozatok szerepelnek. Két bizottság 
tárgyalta, a Pénzügyi, ellenőrzési és gazdasági bizottság, valamint a Humán bizottság. Mindkettő 
elfogadásra javasolja. Van-e frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény? 
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Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt.  
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

166/2023. (XI.29.) sz. határozata 
 

A Komlói Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsa ülésén hozott 
határozatok jóváhagyása 

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Humán Bizottság, valamint a Pénzügyi, 
Ellenőrzési és Gazdasági Bizottság véleményének figyelembevételével - megtárgyalta a Komlói Kistérség 
Többcélú Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsának ülésén hozott határozatok jóváhagyása tárgyú 
előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület megismerte és utólagosan elfogadja a Komlói Kistérség Többcélú 
Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsának 2023. szeptember 28-i ülésén hozott 27-32/2023. 
(IX.28.) számú határozatait. 

 
Határid ő: 2023. november 30. 
Felelős: Polics József polgármester 

 
19. sz. napirend 

 
A Dél-Kom Nonprofit Kft. írásbeli határozat hozatala során a polgármester által leadott 
szavazatok jóváhagyása  
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: Következő napirendi pontunk hasonló, csak ezt a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési 
bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja. Van-e frakcióvélemény, kérdés, hozzászólás igény? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt.  
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

167/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

A Dél-Kom Nonprofit Kft. írásbeli határozathozatala során a polgármester által leadott szavazatok 
jóváhagyása 

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, valamint a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság 
véleményének figyelembevételével - megtárgyalta „a Dél-Kom Nonprofit Kft. írásbeli határozathozatala során 
a polgármester által leadott szavazatok jóváhagyása” című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület megismerte azt az előkészítő anyagot, amely alapján a Dél-Kom Nonprofit Kft. 
taggyűlés tartása nélkül, írásbeli döntéshozatal útján határozott, és amelyre vonatkozóan a polgármester 
– az önkormányzatot képviselve - írásban adta le igenlő szavazatát. 
 

2. A Képviselő-testület utólag jóváhagyja a polgármester által az 1. pontban szereplő határozati javaslatok 
tekintetében leadott – az előterjesztés mellékleteként csatolt szavazólapok szerinti - szavazatát. 
 

20. sz. napirend 
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A Dunántúli Regionális Vízmű Zrt. írásbeli határozathozatala során a polgármester által 
leadott szavazatok jóváhagyása 
Előadó: Polics József  polgármester 
 
Polics József: Még egy ilyen napirend van, mint az előző. Ezt a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési 
bizottság tárgyalta. Van-e frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt.  
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

168/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Dunántúli Regionális Vízmű Zrt. írásbeli határozathozatala során a polgármester által leadott 
szavazatok jóváhagyása 

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, valamint a Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési Bizottság 
véleményének figyelembevételével - megtárgyalta „A Dunántúli Regionális Vízmű Zrt. írásbeli 
határozathozatala során a polgármester által leadott szavazatok jóváhagyása” című előterjesztést, és az alábbi 
határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület megismerte az előterjesztéshez mellékelt 16-24/2023. sz. közgyűlési határozati 
javaslatokat, amelyekre a polgármester írásbeli határozathozatal során - Komló Város Önkormányzat 
részvényes képviseletében - igenlő szavazatokat adott le.  
 

2. A Képviselő-testület utólag jóváhagyja az ezen írásbeli döntéshozatalok során a polgármester – 
Önkormányzat nevében – leadott szavazatait.  

 
 Határidő: 2023. november 29. 
 Felelős: Polics József polgármester 
 

21. sz. napirend 
 
Eragny-sur-Oisei-i kiküldetés 
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: A Pénzügyi, ellenőrzési és gazdasági bizottság, valamint a Humán bizottság tárgyalta 
és elfogadásra javasolja. Jövő március 8-10. lesz Eragny-ban a tavaly már itt megünnepelt 
harmincéves Eragny- Komló testvérvárosi szerződés aláírásának az ünnepe, és erre megyünk ki egy 
delegációval. Schalpha Anett, dr. Pál Gabriella, Käsz Ildikó és jómagam. Ezen kívül pedig azért, mert 
minden testvérvárosi kapcsolatnál megvannak - Neckartenzlingennél is, a másiknál és a harmadiknál 
is - a mozgatórugók, ezen kívül pedig az egyesület 20 fővel fog menni saját költségén, úgy hogy az 
ottani költségeket az ottani társulás fogja fedezni. Tehát így fogunk közösen ott reményeink szerint 
egy szép, méltó ünnepet tartani a 30. évfordulóhoz kapcsolódóan, és tovább erősíteni ezt a 
kapcsolatot. Van-e frakcióvélemény, kérdés, hozzászólás igény?  
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt.  
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

169/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Eragny-sur-Oisei-i kiküldetés 
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A Képviselő-testület - a címzetes főjegyző előterjesztésében, a Pénzügyi, Ellenőrzési és Gazdasági 
Bizottság, valamint a Humán Bizottság véleményének figyelembevételével - megtárgyalta az 
Eragny-sur-Oise-be való kiküldetés tárgyú előterjesztést, és utólagos jóváhagyással az alábbi határozatot 
hozza: 
 
1. A Képviselő-testület engedélyezi a Eragny-sur-Oise-be való kiküldetést az alábbiak szerint: 

I.  A hivatalos delegáció tagjai:  

- Polics József    polgármester, delegációvezető 

- Schalpha Anett   önkormányzati képviselő 

- dr. Pál Gabriella   önkormányzati képviselő 

- Käsz Ildikó   Komló-Eragny Baráti Társaság Egyesület koordinátora  

   
II.  A kiutazás ideje:    2024. március 8-10. 

 
III.  A delegáció kiutazási költségei: (MNB 2023.10.31-i közép árfolyamon 382,48.- Ft/Euró) 

- A kiküldetésben részesülők napidíja: 4 fő x 2 nap x 16 EUR/nap/fő 128 EUR 

(napi árfolyamon 48.957.-Ft) 
 
- A személygépkocsi költségei (tartalmazza: 2 x 170 km oda-vissza út üzemanyag költségeit 

Komló-Budapest):      30.000.-Ft 

 
- Váratlan kiadásokra előlegként felhasználható keretösszeg:  272 EUR (napi 

árfolyamon: 104.035.-Ft ) 

 
-  Repülőjegy ára oda-visszaút (mely tartalmazza a reptéri illetéket, az utastérbe vihető 

kézipoggyászt /40 × 30 × 20 cm/) 111.500.-Ft/fő x 4 fő =        446.000.-Ft, 

melynek kifizetése számla ellenében történik. 
 
- Utasbiztosítás várható költsége: 2.000.-Ft/fő/nap    24.000.-Ft 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Összesen: 400,- EUR (napi árfolyamon 152.968.-Ft) és 500.000,- Ft 

 
 

2. A Képviselő-testület a kiküldetés 1. pontban részletezett kiadásainak fedezetét az önkormányzat 
2023. évi költségvetésének Külföldi Testvérvárosi Kapcsolatok előirányzat terhére biztosítja. 

 
3. A Képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy a kiutazáshoz szükséges költségek kifizetéséről, 

valamint a valuta kiutalásáról gondoskodjon.  

 
Határid ő:  2024. március 5. 
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Felelős:  dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 
 

4. A Képviselő-testület utasítja továbbá a jegyzőt, hogy az előirányzat-változás átvezetéséről a 
soron következő költségvetési rendelet-módosításkor gondoskodjon a ténylegesen felmerült 
kiadások figyelembevételével. 

 
Határid ő:  soron következő költségvetési rendelet-módosítás 
Felelős:  dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 

 
22. sz. napirend 

 
Döntés az 1. sz. és a 2. sz. felnőtt háziorvosi körzetre vonatkozó feladat-ellátási szerződések 
módosításáról  
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: A zárt ülés előtt még van két napirendi pontunk, ami pótlólag került kiosztásra. Ez a 
napirend az egyik. A Humán bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja. Van-e ezzel az 
előterjesztéssel kapcsolatban frakcióvélemény, kérdés, hozzászólás igény? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt.  
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

170/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Döntés az 1. sz. és a 2. sz. felnőtt háziorvosi körzetre vonatkozó feladat-ellátási szerződés 
módosításairól 

 
A Képviselő-testület – a polgármester szóbeli előterjesztésében, a Humán Bizottság véleményének 
figyelembevételével - megtárgyalta a „Döntés az 1. sz. és a 2. sz. felnőtt háziorvosi körzetre vonatkozó 
feladat-ellátási szerződések módosításairól” tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület a Komló Város Önkormányzat, valamint Mánfa Község Önkormányzat és az 
„UNIMEDKER” Szolgáltató Kft. között (képviselő: dr. Tánczos Frigyes Attila, székhely: 7300 
Komló, Vájáriskola u. 10.) az 1. sz. felnőtt háziorvosi körzet ellátására vonatkozóan megkötött 
feladat-ellátási szerződés – jelen határozati javaslat 1. sz. melléklete szerinti tartalommal történő – 
módosítását jóváhagyja, egyúttal felhatalmazza a polgármestert a szerződés-módosítás aláírására. 

 
Határid ő:  2023. december 8. 
Felelős:  Polics József polgármester 

 
 

2. A Képviselő-testület Komló Város Önkormányzata, valamint az „UNIMEDKER” Szolgáltató Kft. 
(képviseli: dr. Tánczos Frigyes Attila orvos, székhely: 7300 Komló, Vájáriskola u. 10.), és dr. 
Somoskövi Zita Magdolna között, a 2. sz. felnőtt háziorvosi körzet ellátására vonatkozóan megkötött 
feladat-ellátási szerződés – jelen határozati javaslat 2. sz. melléklete szerinti tartalommal történő – 
módosítását jóváhagyja, egyúttal felhatalmazza a polgármestert a szerződés-módosítás aláírására. 

Határid ő:  2023. december 8. 
Felelős:  Polics József polgármester 

1. sz. melléklet 
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FELADAT-ELLÁTÁSI SZERZ ŐDÉS 

                                                 4. számú módosítása 
 
Komló Város Önkormányzat (7300 Komló Városház tér 3., adószám: 15724100-2-02, törzsszám: 724100, 
képviseli: Polics József polgármester), a továbbiakban: Önkormányzat, 
 
Mánfa Község Önkormányzat (7304 Mánfa, Fábián B. u. 58., képviseli: Takács Zsolt polgármester, törzsszám: 
736107) a továbbiakban: Önkormányzat 
 
másrészről  
„UNIMEDKER” Szolgáltató Kft. (képviselő: dr. Tánczos Frigyes Attila, székhelye: 7300 Komló, Vájáriskola u. 
10., cégjegyzékszám: 02-09-060946, adószám: 10722354-1-02), továbbiakban: Egészségügyi Szolgáltató, 
 
(továbbiakban: Szerződő Felek) között az alábbi tartalommal, feltételekkel, helyen és időben:  
 
I. Előzmények: 
Szerződő Felek előzményként rögzítik, hogy az 1. sz. felnőtt háziorvosi körzet ellátási területére vonatkozó 
háziorvosi szolgáltatás biztosítása tárgyában egymással szerződést kötöttek (továbbiakban: Szerződés) 2012. 
december 20. napján, mely szerződést a Képviselő-testület 108/2013. (VI.27.), valamint a 129/2023. (IX.28.). sz. 
határozata alapján módosítottak.  
Az önálló orvosi tevékenységről szóló 2000. évi II. törvény értelmében a feladat-ellátási szerződésben rögzíteni 
szükséges a helyettesítésre vonatkozó rendelkezéseket, a helyettesítési feladatokat ellátó gyermekorvos nevét.  
 
II. Jelen módosítás tárgya: 
II.1.) Szerződő Felek megállapodnak, hogy a Szerződés 5.) pontjában meghatározott helyettes háziorvosok az 
alábbiak szerint módosulnak:    
„Helyettes háziorvos neve: dr. Sugár Zoltán, dr. Kálmán Patrícia”  
 
III. Egyéb rendelkezések: 
III. 1. Szerződő Felek rögzítik, hogy a Szerződés egyéb rendelkezései változatlan tartalommal érvényben és 
hatályban maradnak.  
III. 2. A Szerződés kizárólag a jelen módosításban leírtakkal együtt érvényes és hatályos, annak elválaszthatatlan 
mellékletét képezi. 
III.3. Jelen szerződés 6 egymással mindenben megegyező példányban készült, amelyből 2-2 példány az 
Önkormányzatot, 2 példány az Egészségügyi Szolgáltatót illeti meg.  
III.4. Jelen szerződést Szerződő Felek elolvasás és megértés után, mint akaratukkal mindenben megegyezőt írták alá.    
 
Komló, 2023. november …….. 
 
…………………………………     ………………………………… 
 Komló Város Önkormányzat     Mánfa Község Önkormányzata  
    Polics József polgármester          Takács Zsolt polgármester 
     ………………………………. 

„UNIMEDKER” Szolgáltató Kft. 
dr. Tánczos Frigyes Attila 
Egészségügyi Szolgáltató 

2. sz. melléklet 
 

FELADAT-ELLÁTÁSI SZERZ ŐDÉS 
2. sz. módosítása 

 
Komló Város Önkormányzat (7300 Komló Városház tér 3., adószám:15724100-2-02, törzsszám: 
724100, képviseli: Polics József polgármester), a továbbiakban: Önkormányzat, 
 
másrészről  
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„UNIMEDKER” Szolgáltató Kft.  (képviselő: dr. Tánczos Frigyes Attila; székhelye: 7300 Komló, 
Vájáriskola u. 10. cégjegyzékszám: 02-09-060946; adószám: 10722354-1-02), továbbiakban: 
Egészségügyi Szolgáltató 
 
harmadrészről 
dr. Somoskövi Zita Magdolna (születési hely, idő: Pécs, 1991. február 12., lakcím: 7634 Pécs, Rozmaring 
utca 1., anyja neve: dr. Galbavy Magdolna Mária, pecsétszám: 85566) továbbiakban: Háziorvos 
 
(továbbiakban: Szerződő Felek) között az alábbi tartalommal, feltételekkel, helyen és időben:  
 
I. Előzmények: 
Felek előzményként rögzítik, hogy a 2 sz. felnőtt háziorvosi körzet ellátási területére vonatkozó orvosi 
szolgáltatás biztosítása tárgyában egymással szerződést kötöttek (továbbiakban: Szerződés) a 
Képviselő-testület 166/2022. (XII. 14.) sz.  határozata alapján, mely szerződést a 129/2023. (IX.28.). sz. 
határozat alapján módosítottak.  
Tekintettel arra, hogy dr. Somoskövi Zita szülési szabadságát tölti, a háziorvosi feladatait várhatóan 
hosszabb ideig nem tudja ellátni.  
Ezért a hatályos feladat-ellátási szerződés módosítása szükséges, annak megfelelően, hogy a 2. sz. 
háziorvosi körzet feladat-ellátási szerződésében - a körzet ellátásának biztosítása céljából - a tartós 
helyettesítésére vonatkozó rendelkezések meghatározásra kerüljenek. 
 
II. Jelen módosítás tárgya:  
 
II.1.) Szerződő Felek megállapodnak, hogy a Szerződés 7.) pontja az alábbiak szerint módosul, a hatályos 
szövegrész helyébe az alábbi szöveg kerül: 
 „7.) Utalva a 4/2000. (II. 25.) EüM rendelet 7. §-ában megfogalmazott szabályozásra, a háziorvos a 
helyettesítéséről – beleértve annak pénzügyi feltételeit is – maga gondoskodik.  

A helyettesítést lehetőleg úgy kell lebonyolítani, hogy az ellátást igénybe vevőket ne érintse 
hátrányosan, a helyettes a háziorvos rendelési idejében és rendelőjében, de a közigazgatási területen 
belül, a működési engedélyben foglaltak szerint. 
Helyettes háziorvos neve: dr. Sugár Zoltán 
A hatályos jogszabály értelmében az orvos a munkavégzésben akkor akadályozott, ha a 
tevékenységét keresőképtelensége, hivatalos távolléte, szabadsága vagy gyermekápolás, - gondozás 
miatt nem végzi, illetve, ha a munkavégzés a közmegbízatásával összeférhetetlen vagy 
közmegbízatása miatt a tevékenységét ellátni nem tudja.  
A 30 napot meghaladó távollét esetén Egészségügyi Szolgáltató azt köteles az Önkormányzattal 
előzetesen egyeztetni, illetve az Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő (továbbiakban: NEAK) 
részére bejelenteni. 
 
Szerződő Felek rögzítik, hogy dr. Somoskövi Zita tartós távolléte esetén a 2. sz. felnőtt háziorvosi 
körzetben a tartós helyettesítési feladatokat dr. Tánczos Frigyes Attila az 1. sz. felnőtt háziorvosi 
körzet háziorvosa látja el.  
A tartós helyettesítési feladatokat a helyettes háziorvosnak a jelen szerződés 1. sz. mellékletében 
meghatározott helyszínen és rendelési időben, heti 10 órában kell ellátnia.  
A tartós helyettesítésben részt vevő egészségügyi szakdolgozók megnevezése: Schneider Jánosné, 
Magyar Melinda, Bérces Szilvia 
A tartós helyettesítésre vonatkozó elszámolás részletes szabályait az érintettek külön 
megállapodásban rögzítik.  

 
 
III. Egyéb rendelkezések: 
 
III. 1. Jelen Szerződés időtartama 2024. január 1. napjától határozatlan időtartamra szól.  
III. 2. Szerződő Felek rögzítik, hogy a Szerződés egyéb rendelkezései változatlan tartalommal érvényben és 
hatályban maradnak.  
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III. 3. A Szerződés kizárólag a jelen módosításban leírtakkal együtt érvényes és hatályos, annak 
elválaszthatatlan mellékletét képezi. 
III.4. Jelen szerződés 6 egymással mindenben megegyező példányban készült, amelyből 2 példány az 
Önkormányzatot, 2 példány az Egészségügyi Szolgáltatót, 2 példányt a Háziorvost illeti meg.  
III.5. Jelen szerződést Szerződő Felek elolvasás és megértés után, mint akaratukkal mindenben megegyezőt 
írták alá.    
 
 
Komló, 2023. november ……… 
 
 
      ………………………………………                       ………………………………….. 
        Komló Város Önkormányzat                            Egészségügyi Szolgáltató  
       Polics József     „UNIMEDKER” Szolgáltató Kft.  
                  polgármester                dr. Tánczos Frigyes Attila 
 
 
 

………………………………… 
         dr. Somoskövi Zita Magdolna 
                        Háziorvos 
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1. sz. melléklet 
 
2. sz. felnőtt háziorvosi körzet: UNIMEDKER Kft.  
Ellátást végző orvos: dr. Somoskövi Zita Magdolna 
7300 Komló, Körtvélyes u. 8. 
 
Cserma utca 
Hegyhát utca 
Körtvélyes utca 
Körtvélyes-dűlő 
Nagyrét utca  
Nagyszántó utca 
Sikonda: Cinege köz 
      Erdei út 
      Fecske köz 
      Fülemüle utca 
      Fürdő utca 
      Fürj köz 
      Harkály köz 
        Kakukk köz 
      Pacsirta köz 
      Rigó köz 
      Sikondai út 
      Tóparti út 
      Villa sor 
 
Rendelési idő:  

Hétfő: 8:00-12:00 
Kedd: 12:00-16:00 
Szerda: 8:00-12:00 
Csütörtök: 12:00-16:00 
Péntek: 8:00-12:00 

 
 
Rendelési idő tartós helyettesítés esetén:  
Rendelés helye: 7300 Komló, Körtvélyes u. 8.    
Hétfő: 11:00 – 13:00 
Kedd: 11:00 – 13:00 
Szerda: 11:00 – 13:00 
 
Rendelés helyszíne: 7300 Komló, Vájáriskola u. 10 
Csütörtök: 11:00 – 13:00 
Péntek: 11:00 – 13:00 
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23. sz. napirend 
 
Az iskolai védőnői működési engedély módosítása a rendelkezésre állási idő változása miatt 
Előadó: Polics József polgármester 
 
Polics József: A határozati javaslat kiosztásra került és egy-két adatot tennék hozzá. A statisztikai 
adatszolgáltatás alapján megállapításra került, hogy ilyen azonosítószámú, olyan azonosítási számú, 
itt már nincs név Szolgálat által ellátott gyermeklétszám minimum 700 fő helyett 703, illetve 706 fő. 
Emiatt az iskola védőnői szolgálatok rendelkezésre állási idejének módosítása szükséges, annak 
megfelelően, hogy a rendelkezésre állási idő szolgálatonként 39óra/hét-re módosul. A működési 
engedély módosítását a Komlói Járási Hivatal Népegészségügyi Osztályánál szükséges 
kezdeményeznünk 2023. december 7-ig, mely kérelemhez a Képviselő-testület határozati kivonatát is 
csatolni szükséges. Ez az infó ma délelőtt érkezett, ezért történt ez a lóhalálában a bizottság elé, 
illetve a testület elé való terjesztése. A Jogi, Ügyrendi és közbeszerzési bizottság tárgyalta és a 
határozati javaslatok elfogadását javasolja. Van-e frakció vélemény, kérdés, hozzászólás igény? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt.  
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 11 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

171/2023. (XI.29.) sz. határozat 
 

Az iskolai védőnői működési engedély módosítása a rendelkezésre állási idő változása miatt 
 

A Képviselő-testület – a polgármester szóbeli előterjesztésében, valamint a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési 
bizottság véleményének figyelembevételével – megtárgyalta „Az iskolai védőnői működési engedély 
módosítása a rendelkezésre állási idő változása miatt” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület jóváhagyja az iskolai védőnői működési engedély módosítását a rendelkezésre 
állási idő változása miatt az alábbiak szerint: 

- a 0200097590 azonosítószámú iskola védőnői szolgálat rendelkezésre állási ideje 39 óra / hétre 
módosul, mely időben az iskola védőnői feladatok ellátása történik, a fennmaradó heti 1 órában 
pedig a munkáltató egyéb feladatokat (egészségnap, előadások szervezése) határoz meg a szolgálat 
számára. 
- a 0200097594 azonosítószámú iskola védőnői szolgálat rendelkezésre állási ideje 39 óra / hétre 
módosul, mely időben az iskola védőnői feladatok ellátása történik, a fennmaradó heti 1 órában 
pedig a munkáltató egyéb feladatokat (egészségnap, előadások szervezése) határoz meg a szolgálat 
számára. 

 
Felelős:  Polics József polgármester 
Határid ő:  2023. december 7. 

 
2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az iskolai védőnői működési engedély 

módosítását kérelmezze a Baranya Vármegyei Kormányhivatal Komlói Járási Hivatal 
Népegészségügyi Osztályánál, felkéri továbbá, hogy a Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő 
részére a szükséges dokumentumokat küldje meg.  

 
Felelős Polics József polgármester 
Határid ő:  2023. december 7. 
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3. A Képviselő-testület 20.700,- Ft összegű igazgatási szolgáltatási díjat a 2023. évi önkormányzati 

költségvetés egyéb dologi előirányzata terhére biztosítja.  
 

Felelős:  Polics József polgármester 
Határid ő:  2023. december 7. 

 
EGYEBEK 

 
Polics József: Ezzel a nyílt ülés végére értünk, és mint az indulásnál is mondtam, a tervek szerint ez a 
az utolsó rendes képviselő-testületi ülésünk az évben . Ha netalántán valami miatt szükséges még 
testületi ülés, akkor a menekülő pályát december 13-ára, Luca napjára tettük. Időben fogunk 
értesíteni mindenkit, de jelenleg nincs ilyen infó a birtokunkban. Tudom, hogy az ádventi időszak 
vasárnap veszi kezdetét, de a pici karácsonyfánk már itt van, és én ezt a az alkalmat és kihasználom 
arra, hogy megköszönjem mindenkinek a 2023 évi munkáját, és mindenkinek meghitt szeretetteljes 
Karácsonyi Ünnepeket kívánjak; és sikerekben és ami a legfontosabb jó egészségben gazdag Boldog 
Új Esztendőt! Feladatunk van bőven, folytatás következik 2024-ben, én pedig az itteni végrendelet 
szerint végzem a dolgomat tovább.  
 
Schalpha Anett: Köszönöm a szót polgármester úr szeretném kihasználni az alkalmat, két dolgot 
említenék meg. Az egyik, hogy a Classicot idén is sikerült megrendeznünk, azt gondolom igen magas 
színvonalon. Szeretném megköszönni a szponzoroknak és minden résztvevőnek azt, hogy jelen volt 
és támogatta ezt a rendezvényt, azért látszik, hogy Komlón még a magas szintű kultúrára van igény. 
A másik pedig egy meghívást szeretnék tolmácsolni, hiszen december 19-én este 6 órakor a komlói 
színházban vendégül látjuk a Magyar Rádió Gyermekkarát egy adventi hangversenyre. Itt a 
részletekre most nem térnék ki, mert számos meglepetéssel készülünk, hanem arra biztatok mindenkit, 
hogy december 1-jétől a színházban át lehet venni az ingyenes jegyeket, regisztrációhoz kötötten, 
legyenek ott minél többen és ünnepeljünk együtt minél többen egy nagyszerű ember, nagyszerű 
életkorát! Köszönöm szépen. 
 
Polics József: Van-e másnak bejelentése? Jégl Zoltánt illeti a szó.  
 
Jégl Zoltán: Köszönöm a szót polgármester úr. Nem bejelentés, lehet, hogy az első napirendnél 
kellett volna, mivel már  Bareith Péter intézményvezető urat nem látom itt. Most már többedik 
alkalom volt az, hogy a Petőfi utcában a közvilágítás az egész utcában megszűnt, tehát tök sötét van, 
mindig azt mondják, hogy rendszerhiba, szakaszhiba, föld alatti vezetékek mennek, tehát erről, hogy 
ha polgármester úr mondana valamit. Mindig összekeverik azzal, hogy már megint lekapcsoltuk a 
világítást, már megint tök sötét van, már a spórolás, de azt gondolom, hogy ez szakaszhiba történhet, 
és földkábel lévén biztos nem egy könnyű hiba ezt javítani, de erről, ha tudhatunk valamit? 
Köszönöm. 
 
Polics József: Annyit, hogy igen sajnos a földkábelen van, és nem az első hiba. Tehát nekem iszonyú 
szívfájdalmam volt, mert az első hiba a Tompa ovihoz lemenő kis zsákutca és ott egy lámpa van a 
végén, ott volt az első kábelszakadás ami, miatt nem működött a közvilágítás. Sajnos, nem sajnos ez a 
hálózat E-ON hálózat, tehát itt ki vagyunk szolgáltatva az ő munkatempójának. Ha most mondjuk 
például Sikondán, a wellness előtti új szakasz vagy bármelyik körforgalomban, amik újonnan épültek 
ott oszlop, kábel, lámpa mind az önkormányzaté. Ott mutogathatnánk magunkra, mert nekünk kell 
megrendelni és ott jobban tudjuk befolyásolni az időt. Itt, az óvodánál is már imádkoztam, hogy 
minél előbb javítsák ki a hibát, ott viszik a gyerekeket reggel, ma már sötét van, 7 órakor még pirkad 
és még egyre sötétebb lesz, itt a hiba, rajta vagyunk, hajtjuk őket, nem egészen rajtunk múlik. Hát a 
tavalyi szilvásira gondolom mindannyian emlékszünk, ott is hasonló problémákkal küszködtünk. 
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Ezután a polgármester a nyílt ülést 17 óra 08 perckor bezárta és 5 perc szünetet rendelt el. 

 
 

K.m.f. 
 

dr. Vaskó Ernő        Polics József 
címzetes főjegyző        polgármester 


